
ايران  براى  انتخابات  در  ترامپ  شكست  اهميت 

توان  نمى  كه  واقعيتى 
كرد كتمان 

بحران قره باغ به پايان مى رسد؟بحران قره باغ به پايان مى رسد؟

  باكو خوشحال باكو خوشحال 
ايروان عصبانىايروان عصبانى

22

22

صبح امروز راه هاى عدم وابستگى به در آمد هاى غير نفتى 
را بررسى مى كند؛

عارضه اى به نام
 اقتصاد نفتى 
بى اعتبارى وكالت دادگسترى با طرح هاى مجلس يازدهم؛

بيكارى وكلا طغيان 
خواهد كرد
نگاهى به فيلم «آبادان يازده60» و نقش رسانه در دوران دفاع مقدس؛

قهرمان فيلم
 اسلحه به دست ندارد
رئيس كميسيون شهرسازى و معمارى شوراى شهر مشهد:

غيبت مشاور در جلسه بررسى 
طرح تفصيلى اطراف حرم!
سرهنگ ياورى؛ خبر تلخ صبح سه شنبه 

 وداع با مردى كه در همه ايران 
خانه داشت

33

44

55

66

77

شماره 804 / 8 صفحه/ قيمت 3000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1500 تومان

به
شن
هار
چ

به
شن
هار
21چ

08
99

ج) ج)( ر( ت امام  د  ربا سلام  ت امام  د  با سلام 



2
﹢م  /   ︫﹞︀ره ٨٠۴ ︀ل︨  ﹠︊﹥٢١آ︋︀ن ١٣٩٩/  ︨  ︀ر︫ 
Vol.3.No.804 / November.11.2020

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com

ست
سيا

طرز فكر بايدن،براى بن سلمان ترسناك است
حسن هانى زاده

رژيم هاى مرتجع عرب در منطقه از جمله، عربستان سعودى، امارات متحده عربى و بحرين به شدت از 
پيروزى جو بايدن نامزد دموكرات ها در انتخابات رياست جمهورى بسيار نگران هستند.

دليل آن هم اين است كه جو بايدن در جريان تبليغات انتخاباتى خود موضوع حقوق بشر، ارتباط مالى 
محمدبن سلمان وليعهد عربستان با دونالد ترامپ و همچنين قتل جمال خاشقچى روزنامه نگار منتقد 
سعودى را مورد توجه قرار داد. بديهى است كه با ورود جو بايدن به كاخ سفيد در وهله اول مسائل مربوط 
به حقوق بشر در كشورهاى حوزه خليج فارس، مساله سركوب معترضان در بحرين توسط رژيم آل خليفه 
و همينطور كشتار مردم بى دفاع يمن در مدار توجه بايدن و تيم سياست خارجى او قرار خواهد گرفت. 
دو كشور امارات و بحرين با عادى سازى روابط با رژيم صهيونيستى از جايگاه اسلامى خود خارج و در 

ميان ديگر كشورهاى عربى منزوى شده اند.
ضمن اينكه بايد در نظر داشــته باشــيم كه رويكرد حزب دموكرات در قبال رژيم هاى مرتجع حاشيه 
خليج فارس با جمهورى خواهان و دونالد ترامپ متفاوت است؛ بنابراين آنها هيچگاه با اين رژيم سازگار 
نخواهند بود. دونالد ترامپ با باختش در انتخابات رياست جمهورى آمريكا در حالى كاخ سفيد را ترك مى 
كند كه محمد بن سلمان وليعهد عربستان در طول اين 4 سال مبلغى حدود 500 ميليارد دلار را در قالب 
همكارى هاى اقتصادى و يا به زبان ساده تر باج به ايالات متحده آمريكا پرداخت كرد كه در نهايت نيز 

هيچ نفعى براى او دربر نداشت.
آنچه كه بيشــتر به نگرانى هاى محمد بن سلمان دامن مى زند طرز فكر جو بايدن نسبت به او است. 
رئيس جمهور جديد آمريكا معتقد است كه وى براى پادشاهى عربستان سعودى صلاحيت لازم را ندارد 
و بايد از سمت وليعهدى كشورش استعفا دهد و به جاى او محمد بن نايف وليعهد سابق كه اكنون در 
بازداشت به سر مى برد به عنوان وليعهد معرفى شود. امارات نيز بيم از آن دارد كه مساله مشاركت نظامى 
در يمن و كشــتار مردم بى دفاع اين كشور مورد توجه بايدن و تيم او قرار گيرد. مساله توافق سازش با 
رژيم صهيونيســتى در اين بين نمى تواند براى امارات امتيازى در بر داشــته باشد چرا كه مساله اصلى 
دولت جديد آمريكا حقوق بشر است اين در حالى است كه دونالد ترامپ درصدد آن بود تا از طريق فشار 
بر كشورهاى عربى براى برقرارى با اسرائيل به نوعى حمايت لابى صهيونيستى را كسب كند، اما اين 
كشــورهاى عربى متوجه اين قضيه نبودند كه جامعه آمريكا تصميم تازه اى گرفته و عزم خود را جزم 
كرده تا تغييرات جديد و اساسى حاصل شود. اين رژيم ها مى پنداشتند كه در دور دوم نيز دونالد ترامپ 
انتخابات را خواهد برد اما محاسبات آنها اشتباه از آب درآمد و شكست ترامپ براى آنها نيز يك شكست 
بزرگ تلقى مى شود چرا كه در كاخ سفيد ديگر ترامپى وجود ندارد كه حامى آنها باشد و به نوعى چتر 
حمايتى خود را از دست دادند. بنابراين به نظر مى رسد كه با ورود جو بايدن به كاخ سفيد تغييرات گسترده 

اى در سه كشور عربستان سعودى، امارات متحده عربى و بحرين به وجود آيد.
نكته مهم ديگر اين است كه كشورهاى عربى با لابى هاى ضدايرانى و ضدبرجامى خود ديگر قادر به 
اعمال نفوذ در حزب دموكرات نيســتند. آنها در دوران حكومت دونالد ترامپ يكه تازى كردند و از هيچ 
تلاشــى براى اثرگذارى بر او فروگذارى نكردند. به نظر مى رســد كه با روى كار آمدن جو بايدن اين 
كشورها اثرگذارى خود را بر روى تصميمات آمريكا به ويژه در موضوع ايران از دست خواهند داد. به نظر 
مى رسد بايدن به محض ورود به كاخ سفيد آمريكا را به توافق هسته اى با ايران بر مى گرداند و برخى 
تحريم هاى فلج كننده اى كه دولت ترامپ به دليل درخواست كشورهاى عربى عليه ايران اعمال كرده 

بود را لغو خواهد كرد؛ موضوعى كه به هيچ وجه خوشايند رژيم هاى عرب نيست.

تغييرات ناگهانى در پنتاگون ناشى از خشم 
ترامپ است

نايب رئيس كميســيون امنيت ملى مجلس معتقد است نابســامانى هاى داخلى آمريكا باعث حركت 
شتاب زده ترامپ در تغييرات كابينه اين كشور شده كه ناشى از خشم وى است.عباس مقتدايى با اشاره 
به تغييرات اخير در كابينه دولت ترامپ و اخراج وزير دفاع گفت: آمريكا كشورى آشوب زده بوده و تشنج 
هاى موجود به تغييرات ناگهانى در ســاختارهاى اساسى آمريكا دامن زده است.نماينده مردم اصفهان 
در مجلس شــوراى اسلامى بر همين اساس تصريح كرد: آمريكا به عنوان ابرقدرت مطرح بود و داعيه 
سردمدارى ليبرال دموكراسى را داشت اما امروز به نقطه اى رسيده كه در زمينه اقدامات يكجانبه گرايانه، 
رفتارهاى نژادپرســتانه و آشــوب هاى داخلى رتبه دار شده است از اين رو شاهد يك آمريكاى در حال 
فروپاشى هستيم.وى در ادامه آمريكا را يك ابرقدرت در حال افول توصيف كرد و افزود: ترامپ با اقدامات 
نابهنگام خود در تغييرات كابينه باعث تسريع در غرق شدن اين ابرقدرت رو به افول مى شود.مقتدايى 
در ادامه با بيان اينكه رفتارهاى اين روزهاى آمريكا يادآور يك كشــور جهان سومى است كه ادعاهاى 
بزرگى دارد، عنوان كرد: پيش تر اين ادعاها را در سرهنگ قذافى و صدام حسين و ايده كشورگشايى آنها 
ديده بوديم.اين نماينده مردم در مجلس يازدهم ادامه داد: دهه آينده براى آمريكايى ها بسيار متفاوت از 
دهه گذشته است و رقابت هاى متعدد در اقصى نقاط جهان اعم از چين، كشورهاى جنوب شرق آسيا 
و روســيه باعث شده آمريكا دچار نوعى ضعف درونى شود به دنبال لاپوشانى آن باشد.عضو كميسيون 
امنيت ملى و سياســت خارجى مجلس شوراى اسلامى در پايان هر حركت شتاب زده و يا خشونت بار 
اعم از نظامى يا اقتصادى از ســوى آمريكا را به ضرر منافع آنها دانست و خاطرنشان كرد: آمريكا دچار 
نابسامانى هاى داخلى شده و عملا در حال دست و پا زدن در مشكلات شديد است و تغييرات ناگهانى 
كابينه نيز ناشى از اين شرايط است كه نشان مى دهد باعث خشم رئيس جمهور فعلى آمريكا شده است.

اهميت شكست ترامپ در انتخابات براى ايران 

واقعيتى كه نمى توان كتمان كرد
كه  اســت  روزى  چنــد 
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رســانه ملى بــا تهيه 
و  متعدد  گزارش هاى 
كوشد  مى  جانبدارانه 
به مــردم القاء كند كه 
نبايد بــه نتيجه انتخابات 
آمريــكا اهميت بدهند و 
تحــولات سياســى اين 
روى  تاثيرى  هيچ  كشور 
اغلــب  نــدارد.  ايــران 
ســعى  نيز  دولتمــردان 
كردند كه وانمود كنند هيچ اتفاق جديدى رخ 
نداده اســت. اما شنبه شب آنچه واقعا در دل 
دولــت ميگذرد بــر صفحه توئيتر اســحاق 
جهانگيرى، معاون اول رئيس جمهور نمايان 
شد. بخشى از يك كليپ طنز كه از استقبال 
دولت از پيــروزى جو بايــدن در انتخابات 
آمريكا حكايت دارد. اگرچه معاون ارتباطات 
معاونت اول رياســت جمهورى، انتشار اين 
ويدئو را «اشــتباه ادميــن» خوانده و از اين 
بابت عذرخواهى كرده اما اين اشتباه ادمينى 
شــباهت زيادى بــه لغزش فرويــدى دارد. 
ترامپ و ترامپيســم پديده هاى شگرف در 
عرصــه روابط بين الملل بودنــد كه نه تنها 
ايران، بلكه كل جهان را تحت تاثير خود قرار 
دادند. طى چهار سال گذشته به واسطه روى 
كار آمدن اين فرد تاجر پيشــه، بى تجربه در 
ديپلماســى و تعاملات سياســى و البته خود 
محور و ياغــى، حقوق بين الملل و تعاملات 
همكارى جويانــه بين المللى با بيشــترين 
آسيب مواجه شــده اند و سازمان هاى بين 
المللى وجاهت و كارايى خود را تا حد زيادى 
از دست داده اند، اما به جرات مى توان گفت 
هيچ كشورى در دنيا به اندازه ايران از رياست 
جمهــورى دونالــد ترامــپ متضرر نشــد. 

جمهورى اســلامى ايران پس از دستيابى به 
توافق و اجمــاع در عرصــه تصميم گيرى 
درونى پيرامون مذاكره با قدرت هاى جهانى 
براى خارج كردن پرونده هسته اى كشور از 
حالــت بحرانــى، وارد مذاكراتى ســخت و 
نفسگير شد؛ مذاكراتى كه چندين سال وقت 
و انــرژى وزارت امور خارجه و ديپلمات هاى 
كاركشــته كشورمان را گرفت و در نهايت به 
توافقى منجر شد كه قدرت هاى بزرگ جهان 
و شــوراى امنيت بر آن صحه گذاشتند و بر 
مبنــاى آن نه تنهــا حق كشــورمان براى 
دسترسى به انرژى صلح آميز هسته اى را به 
رسميت شناختند، بلكه تصميم گرفتند كه به 

عادى ســازى روابط و تجارت با كشورمان 
بپردازنــد. هنوز يادمان نرفته كه در ماه هاى 
بعد از برجام چگونه موج شركت ها و  سرمايه 
گذاران خارجى روانه ايران شــدند و خواهان 
افزايش تعامل با كشورمان بودند، اما با روى 
كار آمدن دونالد ترامپ ورق برگشــت؛ اين 
رئيس جمهور خود خواه و مستبد آمريكا يك 
تنه به اين توافق مشــروع بين المللى پشت 
كرد و كشورمان را كه از نظر همه دنيا و البته 
آژانس بين المللى انرژى اتمى تابع قوانين و 
توافقــات صورت گرفته بود را مورد ســخت 

ترين تحريم هاى تاريخ قرار داد. ترامپ كه از 
بد روزگار قدرت، نفوذ، خودخواهى و استبداد 
راى را با هم داشــت، بى توجه به نظر ساير 
كشورها و به ويژه طرف هاى برجام، راه را بر 
صدور نفت و ســاير كالاهايمان بســت، با 
تهديد همه كشــورها به تحريم،  ســرمايه 
گــذاران خارجــى را از ايران فــرارى داد، 
مبــادلات بانكــى را برايمان دشــوار و در 
مقاطعى غير ممكن كرد و حتى كشــورهايى 
كه قبل از اين تحريم ها با ايران مبادله كرده 
بودنــد را مجاب كرد تا پــول ايران را بلوكه 
كنند، هند را از پروژه توسعه بندر چابهار ايران 

بيرون كشــيد و با حمايت هــاى بى دريغ از 
رژيم صهيونيستى و تطميع كشورهاى عرب، 
ايران را به دشــمن اصلى كشورهاى عرب و 
مسلمان منطقه تبديل كرد و به اين بهانه به 
آنها سلاح فروخت. بى توجه به همه قوانين 
بين المللى ســردار محبوب ايرانى، قاســم 
سليمانى را در خاك كشور همسايه ترور كرد 
و مدعى شــد كه يك تروريســت را كشته 
اســت، اما در مقابل دســت گروه تروريستى 
طالبان را براى جنايت عليه مردم افغانستان 
باز گذاشت و دولت اين كشور را مجبور كرد 

زندانيان آنها را آزاد كند و پاى ميز مذاكرات 
بى نتيجه با آنها بنشــيند تا او بتواند ژســت 
صلح ســازى در خاورميانه را به خود بگيرد. 
حال با اين همه آسيب و لطمه اى كه ترامپ 
صرفا به دليــل خودمحورى و قانون گريزى 
شخصى به منافع ملى ايران و صلح در منطقه 
زده است. اساســا چرا رسانه ملى بايد بگويد 
نتايج انتخابات آمريــكا براى ما فرقى ندارد. 
مگر طى چهار ســال گذشــته اين رسانه ها 
ترامپ را سياســتمدارى ديوانه، دروغگو، بى 
قانون و خودمحور خطــاب نمى كرد كه به 
خاطر خود رايى اش به ايران لطمه زده است؟ 
حال چگونه مهم نيست كه اين فرد از سمت 

رياســت جمهورى آمريكا كنار برود؟ البته در 
اين ميان برخى از سياســتمداران پوپوليست 
منتقد دولت نيز كــه كوچكترين اطلاعى از 
ســازو كارهــاى روابط بين الملــل و نحوه 
كشوردارى ندارند، با ناديده گرفتن مشكلات 
حادى كه دولت آمريكا در چهار ســال اخير 
براى كشــورمان ايجاد كرده و خلط مبحث، 
مى كوشند بر اين نكته تاكيد كنند كه اهميت 
دادن به نتيجه انتخابــات آمريكا در تضاد با 
سياســت «نگاه به درون» و «خود اتكايى» 
است. رويكردى كه يا ريشه در ناآگاهى آنها 

از روابط بين الملل مدرن دارد و يا حاصل بى 
صداقتى و اولويت اغــراض و منافع جناحى 
براى آنها است. البته بر كسى پوشيده نيست 
كــه اســتراتژى آمريكا در قبــال جمهورى 
اسلامى ايران بستگى چندانى به نگرش هاى 
حزبى نــدارد و رويكرد برگزيــدگان اين دو 
حزب تنها در ســطح تاكتيك متفاوت است؛ 
مســئله اى كه تدبير استراتژيك ايران براى 
رهايى قطعــى از اين بحران را مى طلبد، اما 
اين مســئله هم قابل انكار نيســت كه بين 
رئيس جمهورى كه زبان ديپلماســى را مى 
فهمد و براى قوانين و توافقات بين المللى و 
همكارى با ســاير قدرت هاى جهانى احترام 
قائل اســت، بــا فردى كه مى كوشــد همه 
روندها و مناسبات بين المللى را مطابق ميل 
خودش تغيير دهد، تفاوت زيادى وجود دارد. 
يكى از برنامه ها و سياست هاى دولت حسن 
روحانى شفافيت و صداقت با مردم بود، حال 
انتظار هميــن مردم اين اســت كه حداقل 
رئيس جمهورى كشــورمان و اعضاى دولت 
وى با وجود فشارهايى كه بر آنها اعمال مى 
شود، در بيان مواضعشان نسبت به كنار رفتن 
ترامپ از قدرت صادق و يكرو باشند و خلاف 
مواضع پيشين خود حرفى نزنند. البته صداقت 
و روراستى تنها يكى از مطالبات مردم است؛ 
در شــرايطى كــه ترامــپ زخم خــورده از 
انتخابات هنوز 70 روز تا پايان دوران رياست 
جمهــورى اش زمان دارد به نظر مى رســد 
تهديداتش عليه كشــورمان هنــوز به پايان 
نرسيده است. بنابراين انتظار مردم از دولت و 
ديپلمات هاى كشورمان اين است كه درگير 
بازى ها و فشارهاى سياسى نشوند و همچون 
گذشــته مشــفقانه به دنبال تدبيــرى براى 
تهديدات جديد آمريــكاى ترامپ در دو ماه 

آتى باشند. 

ديدگاه
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بحران قره باغ به پايان مى رسد؟
باكو خوشحال، ايروان عصبانى

توافق ميان ارمنســتان و آذربايجان با وساطت پوتين و 
همكارى اردوغان، ممكن است نقطه پايانى بر اختلافى 

سى ساله بگذارد.
مهســا مژدهى/ روز يكشنبه وبســايت انگليسى ميدل 
ايســت آى خبر از توافقى قريب الوقوع در منطقه قره 
باغ داد كــه در آن زمان به نظر دور از دســترس مى 
آمد. اما دوشــنبه شب، مشخص شد كه در پشت پرده، 
خبرهايى وجود داشته و با وجود اينكه توپخانه ها هنوز 
بــه كار خود ادامه مى دادند، توافقى براى آتش بس به 

ابتكار روسيه و تركيه در كار بوده است.
نخســت وزير ارمنســتان دوشــنبه اعــلام كرد كه  
توافقنامــه اى را با ســران روســيه و آذربايجان براى 
پايان دادن به جنگ در قره باغ امضا كرده اســت. اين 
توافق مردم ارمنســتان را خشمگين و آذربايجانى ها را 
خوشنود كرد. تصاوير اعتراضات مردم ارمنستان براى از 
دست دادن مناطقى كه پيش از اين ارمنى ها در خاك 
آذربايجان در دســت داشتند، نشان مى داد كه تصميم 
پاشــينيان، طرفدار چندانى در كشورش ندارد. برخلاف 
آن الهام على اف كه اين روزها از دستاوردهاى نظامى 
آذربايجان سرخوش است، توانست با امضاى اين توافق 

قلب مردمش را به دست بياورند.
روز 18 آبان آذربايجان از آزادسازى شهر شوشا خبر داد. 
اين شهر بعد از بيست و هشت سال به كمك نظاميان 
آذربايجان آزاد شــد. در همان روز حرف از پيشنويس 
يك توافق به ميان آمد كه بر اساس آن ارمنستان بايد 
از برخى از نقاط قره باغ عقب نشينى كند. در بامداد سه 
شنبه كرملين اعلام كرد كه ساعاتى قبل الهام على اف 
و نيكول پاشينيان به همراه ولاديمير پوتين، بيانيه اى 
را مبنى بر اعلام آتش بس كامل و رفع تمام خصومت 
ها در منطقه درگيرى قره باغ از ابتداى بامداد 10 نوامبر 
(امروز سه شنبه) به وقت مســكو امضا كردند. پيش از 
اينكه خبرى از توافق باشد، تماس تلفنى ميان اردوغان 
و پوتين، باعث شــد كه همكارى ها رسمى تر و جهت 
دار تر شــود. پيش از اين آنكارا و مســكو با رويكردى 
خصمانه نســبت به يكديگر با مســاله قره باغ برخورد 
مى كردند. اما به نظر مى رسد با تلفنى كه اردوغان به 
كرملين زد، يخ ها بين دو طرف آب شده و راهى براى 

حل مساله و يكسره كردن وضعيت پيدا شد.
موضوع اســتقرار نيروهاى حافظ صلح را ســاعتى بعد 
خود پوتين اعلام كرد.  او در بيانيه اى گفت: براســاس 
توافقنامه امضا شده بين سه طرف، جمهورى آذربايجان 
و جمهورى ارمنســتان در مواضع خود متوقف و نيروى 
حافظ صلح فدراســيون روسيه در امتداد خط تماس در 

قره باغ و جمهورى ارمنستان مستقر مى شود.
پيــش از آن رجب طيب اردوغــان و ولاديمير پوتين 
روســاى جمهور تركيه و روســيه در تماس تلفنى روز 
شــنبه  خود درباره مولفه هاى پيش نويس طرح آتش 

بس بين باكو و ايروان به گفتگو پرداخته بودند.
اين توفق در حالى به امضا رســيد كه دو كشــور يكى 
از مرگ بارترين درگيرى ها را از ســى ســال گذشته 
تاكنــون تجربه كرده اند. گفته مى شــود بيش از هزار 
نفر در اين درگيرى ها كشــته شده اند. حالا بر اساس 
امضــاى مقامات  آوارگان و پناهنــدگان به خاك قره 
بــاغ و مناطق مجاور تحت كنترل كميســارياى عالى 
پناهندگان ســازمان ملل برمى گردند و تبادل اسراى 
جنگى، ساير افراد بازداشت شده و اجساد كشته شدگان 
انجام مى شــود.  كنترل ارتباطــات و حمل و نقل، با 
كمك مقامات سرويس مرزبانى روسيه انجام مى شود.

خشم مردمى در ارمنستان
به محض اينكه خبر توافق ميان اذربايجان و ارمنستان 
منتشر شــد، مردم خشمگين ارمنســتان به خيابان ها 
آمدند و مستقيما به سمت ساختمان هاى دولتى رفتند. 
آنها حتى توانستند ماموران پليس را عقب برانند و وارد 
ساختمان دولت شــوند. اين باعث شد تا نگرانى هايى 
بابت يك كودتا يا شــورش ايجاد شود. اما ساعتى بعد 
معترضان كمى آرام گرفتند. نخست وزير ارمنستان در 
بيانيه خود براى اعلام توافق گفته بود: «توافقنامه اى را 
با رئيس جمهور روسيه و آذربايجان براى پايان دادن به 
جنگ در قره باغ امضا كردم.» او اضافه كرد: «تصميمى 
گرفتم كه براى همه مان سخت است. آتش بس، براى 
مردم ما و خود من بســيار دردناك است. اين پيروزى 
نيســت، اما تا زمانى كه شما اذعان نكنيد كه باخته ايد، 
شكســتى در كار نخواهد بود. ما هرگز اذعان نمى كنيم 
كــه باخته ايــم و اين آغاز عصر وحــدت ملى براى ما 

خواهد بود.»
اعتراض آنها بر اين بود كه چرا نخست وزير اين كشور 
ناگهانى تــن به از دســت دادن مناطق تحت تصرف 
ارمنســتان در خــاك آذربايجان داده اســت؟ نيكول 
پاشينيان ساعتى بعد از اين توافق گفت كه او به اصرار 
نظاميان تن به اين وضعيت داده است. اين در حاليست 
كــه رئيــس جمهور اين كشــور بى اطــلاع از چنين 
تصميمى به حاشــيه رانده شــده بود و همين موضوع 
ســوالاتى را پيش مى آورد كه آيا پاشــينيان دست به 
كودتايى عليه رئيس جمهور زده اســت؟ اين حواشى تا 
جايى پيش رفت كه برخى گفتند پايشينيان از ارمنستان 

گريخته است. اما اين شايعه به سرعت رد شد.
شهروندان آذربايجان جشن گرفتند

برخــلاف آنچه كه در ارمنســتان گذشــت، در خاك 
آذربايجان شــهروندان اين كشور به خيابان ها آمدند تا 

حصول توافق را جشن بگيرند. 
رئيس جمهور آذربايجان با تأكيد بر پيروزى كشــورش 
در جنــگ قره باغ، دربــاره مفاد توافــق صورت گرفته 
گفت: «از 10 نوامبر ســاعت 00:00 آتش بس كامل در 
قره باغ كوهستانى اعلام مى شود».كنترل استان آغدام 
از 20 نوامبــر به آذربايجان واگذار خواهد شــد. تمامى 
آوارگان رانده شده قره باغ و مناطق اطراف به وطن خود 
باز خواهند گشــت». دولت ارمنستان، آزادى و امنيت 
حمل و نقل ميــان جمهورى خودمختــار نخجوان و 
جمهــورى آذربايجان را تأمين خواهد كرد.» على اف با 
تأكيد بر ايجاد ساز و كارى براى حفظ صلح در قره باغ 
«با مشاركت تركيه و روسيه»، عنوان داشت: «نيروى 
حافظ صلح روسيه به مدت 5 سال در قره باغ كوهستانى 
حضور خواهند داشت، در صورت عدم اعتراض طرفين 

حضور نيروهاى حافظ صلح قابل تمديد خواهد بود.»
ماجراى واسطه گرى روسيه و تركيه چه بود؟

به نظر مى رســد اين روســيه و تركيه بودند كه باعث 
شدند على اف و پاشينيان به يك توافق رضايت دهند. 

دو طــرف تا آخرين لحظات پيــش از اعلام اين اتفاق 
دست از گشودن آتش به سوى يكديگر برنداشته بودند. 
با اين حال پوتين و اردوغان، كه اولى به ارمنســتان و 
دومى بــه آذربايجان نزديك اســت، دو طرف را وادار 

كردند تا فكرى به حال قره باغ بكنند.
از ســوى ديگر ارمنســتان پس از پيــش روى هاى 
آذربايجان ديگر نيروى زيادى براى دفاع از مناطقى كه 
در آن حضور داشــت، در خود نمى ديد. به همين دليل 
اســت كه مردم در اين كشور اعصبانى هستند و توافق 
را نوعى شكست از سوى ارتش مى دانند كه باعث شده 
مناطقى كه بخشى از جمعيت آن ارمنى هستند، بدون 
اينكه خود مختارى آن تامين شــود، دوباره بعد از دهه 

ها به دست آذربايجان بيفتد.
اما مفاد توافق آتش بس چيست؟

فارس نوشت: گزارش رسانه ها حاكى است طبق مفاد 
اين آتش بس مقرر شــد هر دو طــرف موقعيت هاى 
ســرزمينى فعلى خودشــان را به شــكلى كه در حال 
حاضر هســت، حفظ كنند؛ اين به معنى آن اســت كه 
دســتاوردهاى نظامى به دســت امده براى جمهورى 

آذربايجان از زمان آغاز درگيرى ها حفظ خواهند شد.
متن كامل بيانيه مشــترك روســاى جمهور روسيه، 
جمهورى آذربايجان و جمهورى ارمنســتان به شــرح 

زير است:
-ما روساى جمهورى آذربايجان، نخست وزير جمهورى 
ارمنستان و رئيس جمور فدراسيون روسيه موارد ذيل را 

اعلام مى كنيم:
1- آتش بس كامل و توقف كامل عمليات هاى نظامى 
در مناطق درگيرى در قره باغ كوهســتانى از ســاعت 
00:00، 10 نوامبر 2020 به وقت مسكو اعلام خواهد 
شــد. جمهورى آذربايجان و جمهورى ارمنســتان كه 
از ايــن به بعد به عنوان «طرف ها» مورد اشــاره قرار 
خواهند گرفت مواضع ســرزمينى خودشــان را حفظ 

خواهند كرد.

2- منطقــه آغ دام و اراضى جمهــورى آذربايجان در 
منطقه قازاخ كه تحت سيطره جمهورى ارمنستان بود، 

از تاريخ 20 نوامبر به آذربايجان واگذار خواهد شد.
3- گروهى از نيروهاى صلح بان فدراســيون روســيه 
شامل 1960 پرسنل نظامى، 90 نفربر زره پوش، 380 
خودرو و تجهيزات ويژه در طول منطقه تماس قره باغ 
كوهســتانى و در طول كريدور لاچين مستقر خواهند 

شد.
4- اســتقرار نيروهاى صلح بان فدراسيون روسيه، به 
موازات عقب نشينى نيروهاى مسلح ارمنستان صورت 
خواهد گرفت. مدت زمان استقرار نيروهاى حافظ صلح 
روســيه 5 سال خواهد بود و اين مدت به طور خودكار 
براى 5 سال بعد تمديد خواهد شد، مگر آنكه هر كدام 
از طرفين 6ماه قبل از انقضاى اين دوره، قصد خود را 

براى انقضاى اين بند اعلام كند.
5-  به منظور افزايش اثربخشى فرايندهاى كنترلى بر 
روى اجراى توافقات توســط طرف هاى درگيرى، يك 
مركز آشــتى براى نظارت بر آتش بس تشكيل خواهد 

شد.
6- جمهورى ارمنســتان منطقه كلبجار را تا 15 نوامبر 
2020 و منطقه لاچين را تا 1 دســامبر 2020 تحويل 
جمهــورى آذربايجان خواهــد داد و كريدور لاچين را 
تا عرض 5 كيلومتر پشــت ســر خواهد گذاشت. اين 
اتصال قره باغ به ارمنســتان را تضميــن مى كند. اين 
مســئله بر وضعيت شهر شوشــا هم موثر خواهد بود. 
طبق اين توافق، طى ســه سال آينده، برنامه اى براى 
احداث يك مســير جديد حمل و نقل در طول كريدور 
لاچين مشخص خواهد  شــد. اين مسير، ارتباط بين  
استپاناكرت و ارمنستان را ميسر خواهد كرد. جمهورى 
آذربايجان، ايمنى تردد شــهروندان، خودروها و كالاها 
در طــول كريدور لاچين در هــر دو جهت را تضمين 

مى كند.
7- آوارگان و پناهنــدگان داخلــى بايد تحت نظارت 
دفتر كميســاررياى عالى ســازمان ملل متحد در امور 
پناهندگان به خاك قره باغ و مناطق همجوار برگردند.

8- اســراى جنگى و ســاير بازداشت شدگان و اجساد 
افراد كشته شده مبادله خواهند شد.

9- تمامى محورهــاى مواصلاتى اقتصادى و حمل و 
نقل در منطقه رفع انسداد شده اند. جمهورى  ارمنستان 
به منظور ســازمان دهى تردد بدون مانع شــهروندان، 
خودروهــا و كالاها در هر دو جهــت، ارتباطات حمل 
و نقلــى بين مناطــق غربى جمهــورى آذربايجان و 
جمهورى خودمختار نخجوان را فراهم مى كند. كنترل 
ارتباطات حمل و نقلى تحت كنترل ســرويس خدمات 

مرزى FSB روسيه خواهد بود.  
10- با توافق طرفين، ســاخت محورهاى حمل و نقل 
جديد براى متصل كردن جمهورى خودمختار نخجوان 

به مناطق غربى آذربايجان انجام خواهد شد.
نظر ايران چيست؟ 

بيانيه جمهورى اسلامى ايران در خصوص توافق نامه 
جمهورى آذربايجان ، جمهورى ارمنستان و فدراسيون 

روسيه منتشر شد.
متن بيانيه وزارت امور خارجه ايران بدين شرح است:

جمهورى اسلامى ايران از توافق نامه ميان جمهورى 
آذربايجان، جمهورى ارمنستان و فدراسيون روسيه كه 
منجر به آتش بس و توقف مخاصمات گرديد استقبال 
كرده و اميدوار است اين توافق كه اصول آن در طرح 
پيشنهادى جمهورى اســلامى ايران نيز آمده بود، به 
ترتيبات نهايى براى اســتقرار صلــح پايدار در منطقه 
قفقاز منجر شــود به گونه اى كه دربرگيرنده آرامش و 
سعادت براى مردم در تمامى كشورهاى منطقه و رافع 

نگرانى هاى موجود باشد. 
جمهورى اسلامى ايران بر ضرورت احترام به حاكميت 
و تماميت ارضى، عدم تغيير در مرزهاى رســمى بين 
المللى،  آزادى مناطق اشغالى، بازگشت آوارگان، احترام 
به امنيــت و حقوق اقليت ها و همچنين خروج تمامى 
نيروهاى تكفيرى و جنگجويان خارجى از منطقه تاكيد 
داشته و بار ديگر آمادگى خود را براى كمك به تحقق 
صلح و امنيت پايدار در منطقه و مشاركت در ابتكارات 

منطقه اى اعلام مى كند.
جمهورى اسلامى ايران همچنين آمادگى خود را براى 
كمك به اســتقرار نيروهاى حافظ صلح فدراســيون 
روسيه در امتداد خطوط تماس بر اساس بندهاى 3و 4 

توافق آتش بس اعلام مى نمايد.

(توئيت حميد بعيدى نژاد، 
سفير ايران در بريتانيا در 

واكنش به شكست ترامپ 
در انتخابات آمريكا)
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پشت پرده گرانى ارز و سكه به روايت 
سخنگوى دولت

ربيعى گفت:  اخيرا افرادى بطور سازمان يافته اقدام به افزايش نرخ ارز و سكه مى كردند كه 
با برخورد سيستم امنيتى دستگير شدند.

على ربيعى  در نشســت خبرى روزگذشــته خود به موضوع افزايــش قيمت ها و بحث نرخ 
ارز پرداخــت و گفت:  علــل و ابعاد مختلف افزايش غيرمنطقى قيمت ها در اين جلســه نيز 
به بحث گذاشــته شــد و وزارتخانه هاى ذيربط هر يك موظف شــدند كالاهاى مربوط به 
دســتگاه هاى خود را با پيگيرى روزانه و دقيق مورد نظارت قرار دهند. وزارت صمت، وزارت 
جهاد كشاورزى و وزارت دادگســترى تكاليف ويژه اى در اين زمينه عهده دار شدند.علاوه بر 
مســئله كاهش قيمت ها، دولت با تاكيد بر حفظ ارزش پول ملى، حمايت از بازار ســرمايه را 

مورد بحث قرار داد.
 او با تشريح دو تصميم دولت براى ترخيص كالاها از گمرك گفت: تصميم اول دولت در اين 
زمينــه ترخيص كالا بدون كد رهگيرى و با تعهد 3 ماهه بانك براى تامين ارز بود. علاوه بر 
اين بر اساس بخشنامه جديد دولت 90 درصد كالاها ترخيص و الباقى بعد از تامين ارز توسط 
بانك مركزى وارد بازار مى شــود.ربيعى  در پاسخ سوالى درباره برخورد قاطع دولت با دلالان 
در زمينه ارز و ســكه گفت: بديهى اســت عوامل متعددى در افزايــش قيمت ارز موثر بوده 
اند. اين عوامل بخشــى اقتصادى و بخش هايى عوامل روانى مبتنى بر روانشناسى اجتماعى 
فعالان اقتصادى و بازار و حتى افراد جامعه، بوده است.  علاوه بر اينها متاسفانه در كشور ما 
هميشه ســودجويى و برخى كسب و كارهاى ناسالم و حتى بعضى وقتها فعاليت هايى مبتنى 

بر دستكارى هاى خارجى در فضاى ارز و سكه به چشم مى خورد.
او ادامه داد:  اخيرا افرادى بطور سازمان يافته اقدام به افزايش نرخ ارز و سكه مى كردند كه 
با برخورد سيســتم امنيتى دستگير شدند و در همين راستا كميته اى بين بانك مركزى، قوه 
قضاييه و دســتگاه هاى اطلاعاتى تشكيل شده است و مطلعم كه اقدامات مهمى نيز صورت 

گرفته و افراد در شبكه هايى دستگير يا متوارى شده اند.
ســخنگوى دولت همچنين در پاسخ به سوالى در خصوص كاهش اخير نرخ ارز با وجود عدم 
تصويب لوايح Fatf  گفت: پاسخ سوال شما در بطن سوال شما نهفته است. اين روزها با چند 
متناقض نما در اظهارات روبه رو هســتيم. از طرفى اگر وقتى قيمت دلار بالا رفت، گفته شد 
ربطى به برجام و تحريم ندارد و ناكارآمدى دولت بوده اســت، حالا كه به تعبير شما همه از 
كاهش قيمت ارز و خودرو حرف مى زنند، مى فرماييد به تحولات خارجى ربطى ندارد، حداقل 

پس بگوييد مربوط به كارآمدى و عملكرد دولت است.
او افزود:  3 ســال قبل گفته شد ترامپ از برجام خارج نمى شود، چون اين توافق همه منافع 
آمريكا را تامين كرده است. امروز مى گويند بايدن به برجام برنمى گردد، چون هيچ منافعى در 
بازگشت به برجام ندارد. همه بحث ما اين بود كه تروريسم اقتصادى، جنگ اقتصادى و فشار 
ترامپ، عليه معيشت، رفاه و زندگى ايرانيان بود و هدف ترامپ، سرنگونى ايران، تجزيه ايران، 

كوچك كردن ايران و فشار بر زندگى مردم و مستاصل كردن جامعه بود.
ربيعى گفت:  متاســفانه عــده اى در زمان جنگ اقتصادى، حتى حاضر نبودند اســم تحريم 
بياورند و علل فشار اقتصادى بر زندگى مردم را بيان كنند و حتى اين لاپوشانى به لاپوشانى 
جنايات آمريكا منجر شد. به طور طبيعى با كنار رفتن محور شرارت و ترامپ و احتمال تغيير 
سياست هاى آمريكا باعث شد بخشى از اثر روانى جنگ اقتصادى از فضاى جامعه زدوده شد 
و از ابتدا هم مى گفتيم كه قيمت واقعى ارز اين نيســت و اين قيمت ها آثار جنگ اقتصادى و 
تحريم و آثار روانى آن است؛ و كاهش قيمت هاى اين روزها، در حقيقت بخشى از آثار روانى 

جنگ اقتصادى در حال تخليه شدن است.

سوژه

صبح امروز راه هاى عدم وابستگى به در آمد هاى 
غير نفتى را بررسى مى كند؛

عارضه اى 
به نام
 اقتصاد نفتى
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خــام در كشــور هاى 
همــواره  نفتــى 
هــاى  پيچيدگــى 
نحــوه  در  بســيارى 
فروش و قيمت گذارى آن 
داشته است؛ چرا كه اين 
كالاى راهبردى علاوه بر 
مانند  اقتصــادى  عوامل 
عرضه و تقاضا، به شدت 
سياســت  تأثير  تحــت 
كشورها، روابط بين الملل و حوادثى است كه 
در دنيــا رخ مى دهــد. در ايــران نيز طى 
سال هاى گذشته، به طور متوسط  حدود 60 
درصد درآمد دولت و 80 درصد درآمد حاصل 

از صادرات، نفت و گاز بوده است.
 به گزارش روزنامه (( صبح امروز )) از همين 
رو موضوع چرخه فروش وصادرات نفت، از 
اهميت بســيار قابل توجهى برخوردار است، 
و طى اين سالها، تحريم و كاهش صادرات 
نفت ايران، اهميــت اين موضوع را افزايش 
داده اســت.  در ســال هاى اخير بحث هاى 
زيــادى پيرامون اين مبحث در ايران مطرح 
شــده است، كه نشــان از اختلاف نظر هاى 
مفهومى ميان سياست گذاران بخش مالى و 

نفتى كشور است.
اما به نظر مى رســد با موضوعى كه چندى 
پيش عضو اتاق بازرگانى تهران مطرح كرد، 
اقتصاد كشور بايد با فروش نفت خداحافظى 
كند زيــرا وى اعلام كرد (( در ســال هاى 
گذشــته، شــرايط در بازار نفت بسيار تغيير 
كرده و ايــران ديگر نمى توانــد مانند قبل 
روى اين بازار حســاب باز كند. متاســفانه 
تحريم هاى مختلفى كــه عليه ايران به كار 

بسته شــده، اقتصاد ما را عقب نگه داشته و 
ما در بسيارى از مسيرها، نتوانسته ايم حركت 
عادى خود را انجام دهيم. در چنين بسترى، 
شيوع ويروس كرونا نيز خود به عاملى براى 
افزايش فشارها و مشــكلات بدل شده كه 

قطعا نياز به مديريتى پيچيده دارد )).
 به گفته وى (( در سال هاى گذشته به دليل 
تحريم هاى آمريكا، ما بــازار نفت خود را از 
دســت داده ايم و ساير كشورها امروز در اين 
بازار نفت مى فروشــند. در دوره كرونا نيز دو 
اتفاق مهم رخ داد؛  نخســت كاهش تقاضا 
براى نفت به دنبال محدود شدن فعاليت هاى 
اقتصــادى و رفت و آمدها بــود و نتيجه آن 
كاهش قيمــت جهانى نفت كه همچنان نيز 
ادامه دارد و به اعداد پيش از كرونا نرســيده 

است.((
اين در حالى است كه تا ماه پيش رسانه ها از 
پابرجا بودن صادرات نفت با  وجود تحريم ها 
خبر مى دادند و اعــلام مى كردند كه، ميزان 
صــادرات آن به كشــور چيــن 11 درصد 
افزايش يافته است. براساس اين آمار، ايران 
با رســيدن به توافق برجام توانسته بود توليد 
نفــت را به بيش از 5/ 4 ميليون بشــكه در 
روز و صادرات را به بيش از 2 ميليون بشكه 
برساند كه با بازگشت تحريم ها به مرور اين 

ميزان كاهش چشمگير داشت.
ارتباط سند چشم انداز 20 ساله با 

صادرات غير نفتى
يــك اقتصاددانان در خصــوص بحث مهم 
اقتصــاد بدون نفــت مى گويد: بر اســاس 
محور هاى برنامه چهارم توسعه، و چشم انداز 
20 ســاله نظــام جمهورى اســلامى ايران 
در افــق 1404، ايران كشــورى اســت كه 
ويژگى هاى خاصى دارد و كســب رتبه اول 

اقتصاد منطقه اى به لحاظ علمى و فناورى، 
با محوريت انقلابى هميشه مورد بحث بوده 
اســت، ضمن اينكه تعامل سازنده و موثر در 
روابط بين الملل در اين بند كاملا مشــهود و 

ملموس است.
يوســف محنت فر اســتاد  اقتصاد دانشگاه 

مازنــدران در گفتگــو با (( صبــح امروز )) 
مى افزايــد: اگر به الزامات موجود در ســند 
چشــم انداز 20 ســاله با دقت عمل نشود و 
سياســت گذارى درســتى در خصــوص آن 
صورت نگيــرد، از برنامه هاى آن، آن هم در 
اين شــرايط جهانى كه پر از پيچيدگى هاى 

اقتصادى است دور خواهيم ماند.
ركود اقتصادى عامل كاهش تقاضاى نفت

وى بــا بيان اينكه (( در ســال 2003 بهاى 

نفت از 23 دلار در هر بشكه به 100 دلار در 
آن زمان رسيد )) ابراز مى كند: در آن سال ها 
درآمد هاى نفتى به مراتب زياد شد، بنابراين 
تجربــه افزايــش قيمت نفت را در كشــور 
داريم، اكنــون قيمت نفت كاهش پيدا كرده 
است وشــرايط كرونا بر اقتصاد جهانى سايه 
افكنده اســت كه مشــكلات متعددى را در 
تمام كشــور ها به وجود آورده از جمله اينكه 
توليدات كاهش يافته و ركود اقتصادى ايجاد 
شــده، باعث كاهش تقاضا براى خريد نفت 

گشته است.
محنت فــر تصريح مى كند:  در اين شــرايط 
نبايد به در آمد هاى نفتــى تمكين كرد بلكه 
بايد به دنبال ســاير در آمدها رفت تا بتوانيم 
از پيچ خطرناك كرونا و شــرايط تحريم گذر 
كنيم. بنده معتقدم كه تغذيه اقتصاد ايران از 
در آمد هاى نفتى، عارضه اى است كه در طول 
ساليان متمادى وجود داشته است، و اكنون 
اگر سياست هاى دولت ها تغيير نكند و منابع 
در آمدى جديدى ايجاد نشود، اين وضعيت در 

سال هاى آينده بد تر خواهد شد.
عارضه اى به نام وابستگى به فروش نفت

وى با بيان اينكه (( دولت بايد در راســتاى 
ايجــاد در آمد هــاى جديــد و قطــع رابطه 
هزينه هاى دولت با در آمد هاى نفتى گام هاى 
موثرى بردارد و اقتصاد را مولد كند )) تشريح 
مى كند: در آمد هاى نفتى به علت نوســانات 
قيمتى كه دارند مشكلات زيادى را در كشور 
ايجاد كرده و خواهد كرد. با وجود اينكه نفت 
موهبتى خدادادى است و مى توان به وسيله 
آن اقتصاد كشور را به رشد، پيشرفت، توسعه 
و شــكوفايى رساند، آن طور كه بايد مديريت 
لازمى در خصوص فروش نفت خام صورت 
نگرفته اســت و وابســتگى به فروش آن به 

يك عارضه تبديل شده است .
دنيايى  دنيا،  مى كند:  خاطرنشــان  محنت فر 
است كه در آن از طريق ايجاد ارزش افزوده 
بر روى كالاها درآن بــه در آمد هاى كلانى 
مى رسند ، اما كشــور هاى صادر كننده نفت 
از جمله كشور ما راه بســيار ساده اى به نام 
خام فروشــى در پيش گرفته اند كه اين امر 
باعث مى شــود تا در رشد و توســعه ما اثر 
نداشته باشــد و انتظاراتى كه داريم بر آورده

 نكند.
حركت به سمت در آمد هاى غير نفتى راه 

نجات اقتصاد
يوســف محنت فر اســتاد اقتصاد دانشــگاه 
مازندران با اشــاره به اهميــت تراز تجارى 
مثبــت در اقتصاد كشــور مى گويــد: نكته 
مهمــى كه بايد به آن پرداخت بحث واردات 
و صادرات اســت؛ تراز تجــارى به معناى 
صادرات منهاى واردات مى  باشــد كه اگر ما 
فروش نفت داشــته باشيم به دليل نوسانات 
درآمدهاى نفتى در ســال هاى مختلف دچار 
تــراز منفى در تجارت خواهيم شــد. ما بايد 
بخش خصوصى، دولتــى، تعاونى و توليد را 
به سمت صادرات كالاهاى غير نفتى هدايت 
كنيم، تــا درآمد هايى كه ايجاد مى شــود از 

پايدارى بهتر و مطلوب ترى برخوردار باشد.
از آنجا كه مخارج جارى دولت در كوتاه مدت 
با كاهش درآمدهاى نفتى كاهش نمى يابد و 
سهم عمده تغييرات درآن وابسته به مخارج 
جارى دوره قبل از خود بوده است، دولت بايد 
اقدامات و تغييرات اساســى در درون ساختار 
خود صــورت دهد زيرا با كاهش درآمد نفت 
و عدم كاهش مخارج جارى، كسرى بودجه 
شــديد تبعات منفى گســترده اى بر اقتصاد 

تحميل خواهد كرد.

تغذيه اقتصاد ايران 
از در آمد هاى نفتى، 
عارضه اى است كه در طول 
ساليان متمادى وجود 
داشته است، و اكنون اگر 
سياست هاى دولت ها تغيير 
نكند و منابع در آمدى 
جديدى ايجاد نشود، اين 
وضعيت در سال هاى آينده 

بد تر خواهد شد

511/1اداره كل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوى 
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك كاشمر 

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى
آگهى موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى و اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى برابر راى شماره 
139960306012001912 هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى مستقر در واحد ثبتى 
حوزه ثبت ملك كاشمر تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضى  شركت توزيع نيروى برق  به شماره شناسه 10101335539 در ششدانگ اعيان 
يكباب ساختمان به مساحت 99/60 متر مربع از پلاك  262 فرعى از 3027  اصلى واقع در بخش يك حومه كاشمر  به آدرس  خيابان فاطميه 
جنب امامزاده سيد حمزه خريدارى از مالك رسمى اداره اوقاف محرز گرديده است .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهى مى شود در صورتى كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضى اعتراضى داشته باشند مى توانند ازتاريخ انتشار اولين آگهى 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض ، دادخواست خود را به 
مراجع قضايى تقديم نمايند .بديهى است در صورت انقضاى مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد 

. تاريخ انتشار نوبت اول :1399/8/6 .تاريخ انتشار نوبت دوم : 1399/8/21 
                                                       محمد  محمد زاده - رئيس ثبت اسناد و املاك كاشمر 

511/2اداره كل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوى 
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك كاشمر 

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى
آگهى موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى و اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى برابر راى شماره 
139960306012001964 هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى مستقر در واحد ثبتى 
حوزه ثبت ملك كاشمر تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضى شركت توزيع نيروى برق بشماره شناسه 10101335539 در ششدانگ اعيان 
يكباب ساختمان به مساحت 56/35 متر مربع از پلاك1121 فرعى از58  اصلى واقع در بخش سه كاشمر به آدرس  خيابان قائم –نيلوفر 
جنوبى خريدارى از مالك رسمى  اداره اوقاف ( موقوفه حاجيه  بيگم) محرز گرديده است .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهى مى شود در صورتى كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضى اعتراضى داشته باشند مى توانند ازتاريخ انتشار 
اولين آگهى به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض ، دادخواست 
خود را به مراجع قضايى تقديم نمايند .بديهى است در صورت انقضاى مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر 

خواهد شد . تاريخ انتشار نوبت اول :1399/8/6 .تاريخ انتشار نوبت دوم : 1399/8/21 
                                                       محمد  محمد زاده – رئيس ثبت اسناد و املاك كاشمر 

511/3اداره كل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوى 
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك كاشمر 

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى
آگهى موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى و اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى برابر راى شماره 
139960306012001940 هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى مستقر در واحد ثبتى 
حوزه ثبت ملك كاشمر تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضى شركت توزيع نيروى برق فرزند بشماره شناسه 10101335539 در ششدانگ 
يكباب ساختمان به مساحت  56/30 متر مربع از پلاك  5230 فرعى از 3026  اصلى واقع در بخش يك حومه كاشمر به آدرس نرسيده به 
ميدان شهيد مطهرى از مالك رسمى ،  شهردارى كاشمر محرز گرديده است .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهى مى شود در صورتى كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضى اعتراضى داشته باشند مى توانند ازتاريخ انتشار اولين آگهى به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع 
قضايى تقديم نمايند .بديهى است در صورت انقضاى مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد .تاريخ 

انتشار نوبت اول : 1399/8/6 .تاريخ انتشار نوبت دوم : 1399/8/21 
  محمد  محمد زاده – رئيس ثبت اسناد و املاك كاشمر 

511/4اداره كل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوى 
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك كاشمر 

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى
آگهى موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى و اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى برابر راى شماره 
139960306012001945 هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى مستقر در واحد ثبتى 
حوزه ثبت ملك كاشمر تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضى شركت توزيع نيروى برق بشماره شناسه 10101335539 در ششدانگ يكباب 
ساختمان به مساحت 93/20 متر مربع از پلاك 3027 اصلى واقع در بخش يك حومه كاشمر به آدرس  بلوار جانبازان شهرك صنعتى خريدارى 
از مالك رسمى  آقايان احمد شجاعى و حسين نساجيان محرز گرديده است .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهى مى شود در صورتى كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضى اعتراضى داشته باشند مى توانند ازتاريخ انتشار اولين آگهى به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع 
قضايى تقديم نمايند .بديهى است در صورت انقضاى مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد .تاريخ 

انتشار نوبت اول :1399/8/6 .تاريخ انتشار نوبت دوم : 1399/8/21 
محمد  محمد زاده – رئيس ثبت اسناد و املاك كاشمر 

511/5اداره كل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوى
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك فريمان 

هيات موضوع قانون تعيين تكليف ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى 
آگهى موضوع ماده 3 و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى و اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى برابر راى شماره 
139960306022000499 هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى مستقر در واحد ثبتى 
حوزه ملك فريمان تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضى  خانم فرزانه ندادادى فريمان فرزند محسن بشماره شناسنامه 0840002386 صادره 
از فريمان دريك باب ساختمان به مساحت  255/86 متر مربع  پلاك 4229/18722 فرعى از276  اصلى واقع در بخش 13 از محل مالكيت 
رسمى متقاضى محرز گرديده است .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهى مى شود در صورتى كه اشخاص 
نسبت به صدور سند مالكيت متقاضى اعتراضى داشته باشند مى توانند از تاريخ انتشار اولين آگهى به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين 
اداره تسليم وپس از اخذ رسيد ، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض ، دادخواست خودرا به مراجع قضايى تقديم نمايند .بديهى است 
در صورت انقضاى مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد .تاريخ انتشار نوبت اول :1399/8/7.تاريخ 

انتشار نوبت دوم : 1399/7/21 
محمدرضا رجايى مقدم – رئيس ثبت اسناد واملاك فريمان

511/6ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك  تربت حيدريه
هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى

شماره  راى  برابر  و   1390/9/20 مصوب  رسمى  سند  فاقد  ساختمانهاى  و  اراضى  ثبتى  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون   3 و   1 مواد  دستور  به  نظر   
139960306006001437 هيات اول موضوع ماده يك قانون مذكور مستقر در واحد ثبتى حوزه ثبت ملك تربت حيدريه تصرفات  مالكانه و بلامعارض 
متقاضى آقاى على اصغر اوليائى محمود آبادى فرزند اسماعيل به شماره شناسنامه 118 صادره از تربت حيدريه نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ 
يك باب ساختمان به مساحت 119/55  متر مربع( يكصد و نوزده و پنجاه وپنج صدم مترمربع) قسمتى از پلاكـ 1120 متصل به 1028 فرعى اراضى 
منظر پلاك 132 اصلى دهستان اربعه واقع در خراسان رضوى بخش يك حوزه ثبت ملك تربت حيدريه خريدارى از مالكين رسمى محمد اسماعيل 
نورالهيان و على اكبر آخوند شريف وبرابر راى شماره 139960306006000899 هيات اول موضوع ماده يك قانون مذكور مستقر در واحد ثبتى 
حوزه ثبت ملك تربت حيدريه به تصرفات  مالكانه وبلامعارض متقاضى آقاى حسن اوليائى محمود آبادى فرزند اسماعيل بشماره شناسنامه 4 صادره 
از تربت حيدريه  نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ يكباب ساختمان به مساحت 119/55 مترمربع ( يكصد ونوزده وپنجاه و پنج صدم مترمربع) 
قسمتى از پلاك 1120 متصل به 1028 فرعى اراضى منظر پلاك 132 اصلى  دهستان اربعه واقع در خراسان رضوى بخش يك حوزه ثبت ملك 
تربت حيدريه خريدارى از مالكين رسمى محمد اسماعيل نورالهيان و على اكبر آخوند شريف محرز گرديده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى و ماده 13 آئين نامه مربوطه اين آگهى در دو نوبت به فاصله 15 روز از طريق روزنامه 
محلى و كثيرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتيكه اشخاص ذينفع به آراى اعلام شده اعتراض داشته باشند بايد از تاريخ انتشار اولين آگهى تا 
دو ماه اعتراض خود را به اين اداره ثبت محل وقوع ملك تسليم و رسيد اخذ نمايند.  معترض بايد  ظرف يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض مبادرت به 
تقديم دادخواست به دادگاه عمومى محل نمايد و گواهى تقديم  دادخواست به اداره ثبت محل تحويل دهد كه در اين صورت اقدامات ثبت موكول 
به ارائه حكم قطعى دادگاه است و در صورتى كه اعتراض در مهلت قانونى واصل نگردد يا معترض، گواهى تقديم دادخواست به دادگاه عمومى محل 
را ارائه نكند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالكيت مى نمايد و صدور سند مالكيت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نيست. تاريخ انتشار نوبت اول: 

8/5/ 1399 . تاريخ انتشار نوبت دوم: 1399/8/21
محمد كاظم باقرزاده ـ رئيس ثبت اسناد و املاك تربت حيدريه

511/7اداره كل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوى
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك بردسكن 

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى
آگهى موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى و اراضى و ساختمانهاى  فاقد سند رسمى . برابر راى شماره 
13996030602100044 هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى مستقر در واحد ثبتى ملك 
بردسكن تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضى آقاى مجيد فتاحى فرزند احمد به شماره شناسنامه 14964 صادره از كاشمر درششدانگ يكباب ساختمان 
به مساحت40 متر مربع قسمتى ازپلاك 1288 فرعى از4 اصلى واقع درخراسان رضوى بخش 4 حوزه ثبت ملك بردسكن خريدارى از مالك رسمى 
، ورثه عبدالرضا مشيرى محرز گرديده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهى مى شود در صورتى كه اشخاص 
نسبت به صدور سند مالكيت متقاضى اعتراضى داشته باشند مى توانند از تاريخ انتشار اولين آگهى به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و 
پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايى تقديم نمايند. بديهى است در صورت انقضاى مدت 
مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد. تاريخ انتشار نوبت اول: 1399/8/6 .  تاريخ انتشار نوبت دوم: 1399/8/21

غلامرضا گنج بخش-رئيس ثبت اسناد واملاك بردسكن

511/8اداره كل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوى
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك گناباد

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى
آگهى موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى و اراضى و ساختمانهاى  فاقد سند رسمى . 1ـ نظر به دستور مواد 
1 و3 قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمان هاى فاقد سند رسمى مصوب 1390/9/20 و برابر راى شماره 139960306013000475 
مورخ 1399/4/15 هيات اول موضوع ماده يك قانون مذكور مستقر در واحد ثبتى حوزه ثبت ملك گناباد تصرفات مالكانه و بلامعارض متقاضى 
آقاى محمد مهدى نقوى مقدم فرزند فتح اله در ششدانگ يك باب مغازه به مساحت 20/44 متر مربع از پلاك  شماره  6667 فرعى از يك اصلى 
واقع در اراضى على آباد بخش يك حوزه ثبت ملك گناباد خريدارى شده از آقاى مهدى نقوى مقدم مالك رسمى محرز گرديده است، لذا به موجب 
ماده 3 قانون  تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى و ماده 13 آئين نامه مربوطه اين آگهى در دو نوبت به فاصله 15 
روز از طريق اين روزنامه و محلى / كثيرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها راى هيات الصاق تا در صورتيكه اشخاص ذينفع به آراى اعلام شده 
اعتراض داشته باشند بايد از تاريخ انتشار اولين آگهى و در روستاها از تاريخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملك 
تسليم و گواهى تقديم و رسيد اخذ نمايند. معترض بايد ظرف يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض مبادرت به تقديم دادخواست به دادگاه عمومى محل 
نمايد و گواهى تقديم دادخواست به اداره ثبت محل تحويل دهد كه در اين صورت اقدامات ثبت موكول به ارائه حكم قطعى دادگاه است و در صورتى 
كه اعتراض در مهلت قانونى واصل نگردد يا معترض، گواهى تقديم دادخواست به دادگاه عمومى محل را ارائه نكند اداره ثبت مبادرت به صدور سند 
مالكيت مى نمايد و صدور سند مالكيت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نيست. تاريخ انتشار نوبت اول: 1399/8/6.تاريخ انتشار نوبت دوم: 1399/8/21

سيد ضياء الدين مهدوى شهرى ـ رئيس ثبت اسناد و املاك گناباد

511/9اداره كل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوى 
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك كاشمر 

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى
شماره  راى  برابر  رسمى  سند  فاقد  ساختمانهاى  و  اراضى  و  ثبتى  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  نامه  آئين  ماده 13  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهى 
139960306012002126 هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى مستقر در واحد ثبتى حوزه 
ثبت ملك كاشمر تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضى خانم زهرا زاده عبداالله فرزند على اكبر بشماره شناسنامه 51 صادر ه از كاشمر در ششدانگ 
يكباب ساختمان به مساحت 310/35 متر مربع از پلاك 68 فرعى از 3026 اصلى واقع در بخش يك حومه كاشمر به آدرس خيابان امام موسى صدر 
20 پلاك 18 خريدارى از مالك رسمى، مالكيت مشاعى متقاضى ،حسين خواجوى  ، آمنه خواجوى وفاطمه خواجوى محرز گرديده است .لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهى مى شود در صورتى كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضى اعتراضى داشته باشند 
مى توانند ازتاريخ انتشار اولين آگهى به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم 
اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضايى تقديم نمايند .بديهى است در صورت انقضاى مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالكيت صادر خواهد شد .تاريخ انتشار نوبت اول :1399/8/6 .تاريخ انتشار نوبت دوم : 1399/8/21 
محمد  محمد زاده – رئيس ثبت اسناد و املاك كاشمر 

511/10اداره كل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوى 
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك كاشمر 

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى
شماره  راى  برابر  رسمى  سند  فاقد  ساختمانهاى  و  اراضى  و  ثبتى  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  نامه  آئين  ماده 13  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهى 
139960306012001804 هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى مستقر در واحد ثبتى حوزه 

ثبت ملك كاشمر تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضى آقاى ابوالقاسم على بيگى مهدى آباد فرزند رمضان بشماره شناسنامه 13 صادر ه از رفسنجان 
در ششدانگ يكباب ساختمان به مساحت 162/76  متر مربع از پلاك  2611 فرعى از 3026  اصلى واقع در بخش  يك حومه كاشمر به آدرس 
خيابان پرستار 4  خريدارى از مالك رسمى، ورثه عبداله آخرتى محرز گرديده است .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهى مى شود در صورتى كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضى اعتراضى داشته باشند مى توانند ازتاريخ انتشار اولين آگهى به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضايى 
تقديم نمايند .بديهى است در صورت انقضاى مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد .تاريخ انتشار نوبت اول 

:1399/8/6 .تاريخ انتشار نوبت دوم : 1399/8/21 
محمد  محمد زاده – رئيس ثبت اسناد و املاك كاشمر 

511/11اداره كل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوى 
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك كاشمر 

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى
شماره  راى  برابر  رسمى  سند  فاقد  ساختمانهاى  و  اراضى  و  ثبتى  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  نامه  آئين  ماده 13  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهى 
139960306012001881 هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى مستقر در واحد ثبتى حوزه 
ثبت ملك كاشمر تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضى خانم  اكرم قيصرى منوچهرى فرزند باقر بشماره شناسنامه 4911 صادر ه از مشهد در ششدانگ 
يكباب ساختمان به مساحت  195 متر مربع از پلاك 8410  فرعى از 3027 اصلى واقع در بخش يك حومه كاشمر به آدرس روبروى درب گاراژ 
ايران خودرو كاشمر،  خريدارى از مالك رسمى آقاى رضا اكبرزاده  اول محرز گرديده است .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهى مى شود در صورتى كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضى اعتراضى داشته باشند مى توانند ازتاريخ انتشار اولين آگهى به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضايى 
تقديم نمايند .بديهى است در صورت انقضاى مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد .تاريخ انتشار نوبت اول 

:1399/8/6 .تاريخ انتشار نوبت دوم : 1399/8/21 
محمد  محمد زاده – رئيس ثبت اسناد و املاك كاشمر 

511/12اداره كل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوى 
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك كاشمر 

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى
شماره  راى  برابر  رسمى  سند  فاقد  ساختمانهاى  و  اراضى  و  ثبتى  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  نامه  آئين  ماده 13  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهى 
139960306012002168 هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى مستقر در واحد ثبتى حوزه 
ثبت ملك كاشمر تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضى آقاى  محمد رضا صديقى فرزند احمد بشماره شناسنامه 184 صادر ه از كاشمر در ششدانگ 
يكباب ساختمان به مساحت  139/05 متر مربع از پلاك  929 فرعى از3026 اصلى واقع در بخش يك  حومه كاشمر به آدرس  خيابان شهيد باقرى 
14 پلاك 11 خريدارى از مالك رسمى  ، مالكيت مشاعى متقاضى محرز گرديده است .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهى مى شود در صورتى كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضى اعتراضى داشته باشند مى توانند ازتاريخ انتشار اولين آگهى به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضايى 
تقديم نمايند .بديهى است در صورت انقضاى مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد .تاريخ انتشار نوبت اول 

:1399/8/6 .تاريخ انتشار نوبت دوم : 1399/8/21 
محمد  محمد زاده – رئيس ثبت اسناد و املاك كاشمر 

511/13اداره كل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوى 
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك كاشمر 

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى
شماره  راى  برابر  رسمى  سند  فاقد  ساختمانهاى  و  اراضى  و  ثبتى  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  نامه  آئين  ماده 13  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهى 
139960306012000827 هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى مستقر در واحد ثبتى حوزه ثبت 
ملك كاشمر تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضى آقاى  سيد مجيد مظلوم فرزند سيد عباس بشماره شناسنامه 1507 صادر ه از كاشمر در ششدانگ 
يكباب ساختمان به مساحت  154/73 متر مربع از پلاك  2477 فرعى از 3027  اصلى واقع در بخش  يك حومه كاشمربه آدرس  به  خيابان جانبازان 
23 پلاك 84 خريدارى از مالك رسمى آقاى سيد على سيادتى محرز گرديده است .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهى مى شود در صورتى كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضى اعتراضى داشته باشند مى توانند ازتاريخ انتشار اولين آگهى به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضايى 
تقديم نمايند .بديهى است در صورت انقضاى مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد .تاريخ انتشار نوبت اول 

:1399/8/6 .تاريخ انتشار نوبت دوم : 1399/8/21 
محمد  محمد زاده – رئيس ثبت اسناد و املاك كاشمر 

511/14اداره كل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوى 
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك كاشمر 

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى
شماره  راى  برابر  رسمى  سند  فاقد  ساختمانهاى  و  اراضى  و  ثبتى  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  نامه  آئين  ماده 13  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهى 
139960306012002105 هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتى اراضى و ساختمانهاى فاقد سند رسمى مستقر در واحد ثبتى حوزه 
ثبت ملك كاشمر تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضى آقاى  محمد رضائى ازغندى فرزند رمضانعلى بشماره شناسنامه 14059 صادر ه از تربت حيدريه 
در ششدانگ يكباب ساختمان به مساحت  281/86 متر مربع از پلاك 8153  فرعى از 3027 اصلى واقع در بخش يك حومه كاشمر به آدرس شهرك 
صنعتى – بلوار مبتكران  خريدارى از مالك رسمى ، مالكيت مشاعى متقاضى محرز گرديده است .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهى مى شود در صورتى كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضى اعتراضى داشته باشند مى توانند ازتاريخ انتشار اولين آگهى 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع 
قضايى تقديم نمايند .بديهى است در صورت انقضاى مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد .تاريخ انتشار 

نوبت اول : 1399/8/6 .تاريخ انتشار نوبت دوم : 1399/8/21 
محمد  محمد زاده – رئيس ثبت اسناد و املاك كاشمر 

قابل توجه همشهريان گرامى
باطلاع مى رساند آقاى سيد طاهر كاظمى يزدى مسئول دفتر مشاور املاك به شماره عضويت 1485 به آدرس: دانشجو نبش فرهنگ 34- مشاراليه 
درخواست كناره گيرى را دارد، لذا از كليه متعاملينى كه در دفتر مشاراليه مداركى دارند خواهشمند است جهت تسويه حساب، حداكثر ظرف مدت 30 
روز از تاريخ نشر آگهى به محل فوق الذكر مراجعه و مدارك خود را تحويل بگيرند. لازم به توضيح است در صورت عدم مراجعه در زمان فوق و يا 

عدم اعلام شكايت خود از مشاراليه، اتحاديه هيچگونه مسئوليتى در قبال مشكلات و ادعاهاى احتمالى نخواهد داشت. 
روابط عمومى اتخاديه صنف مشاورين معاملات املاك مشهد
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انتقال كرونا از طريق خانواده چهار برابر 
بيشتر از جامعه است

نتايج تحقيقات نشــان مى دهد كه انتقال عفونت كوويد-19 از طريق خانواده چهار برابر بيشتر 
از انتقال از طريق جامعه اســت.به گزارش «صبح امروز» به نقل از ايســنا، گروهى از محققان 
ايالات متحده كه با همتايان سوئيسى خود كار مى كنند، يك بررسى سرولوژيكى گسترده مبتنى 
بر جمعيت براى درك پويايى انتقال سندرم حاد تنفسى كروناويروس، عامل بيمارى كوويد- 19 
انجام داده اند. افراد در تماس خانگى با يك فرد آلوده، بيشــتر در معرض خطر ابتلا به ويروس 
هستند. تحقيقاتى از اين  نوع كه در مورد انتقال ويروس در تماس هاى خانگى انجام مى شود، در 

درك بهتر انتقال كوويد-19 حياتى هستند.
در حال حاضر، تحقيقاتى كه در مورد انتقال كوويد-19 در خانواده ها انجام مى شود به تشخيص 
عفونت هاى مبتنى بر تماس با اســتفاده از آزمايش واكنش زنجيره اى پليمراز رونويسى معكوس 
(RT-PCR) بســتگى دارد. كســانى كه در تماس با افرادى بوده اند كه علائم خفيف دارند يا 
علائمى ندارند، ممكن اســت در آزمايش RT-PCR  به دليل بازه زمان محدودى كه آزمايش 
ويروسى مى تواند نتايج مثبتى داشته باشد، شناسايى نشوند. محققان اين تحقيق توضيح مى دهند 
كه اين محدوديت ها ممكن اســت موارد خفيف يا بدون علامــت واقعى را در بين تماس هاى 

خانگى ناديده بگيرند و نرخ حمله ثانويه خانوار را اشتباه محاسبه كنند. 
به تازگى متاآناليز از تحقيقات نشــان داده اســت كه ميزان عفونت خانوادگى، حدود 17 درصد 
اســت؛ بنابراين، تحقيقات چندين جنبه را در تخمين ميزان عفونت خانگى ازدســت داده اند. اين 
تحقيق براى روشــن شــدن قابل انتقال بودن عفونت هاى بدون علامت و همچنين عفونت از 

طريق تماس هاى خانگى و جامعه در بين بيماران مبتلابه كوويد-19 انجام شده است. 
اين تحقيق روى افراد بين 20 تا 74 ســال در ژنو (كانتون) ســوئيس انجام شــده اســت. در 
اين تحقيق از 10 هزار و 587 نفر براى شــركت در نظرســنجى ســرولوژى دعوت شده بود. از 
شركت كنندگان خواسته شــد كه همه اعضاى خانواده بالاى پنج سال كه در خانه باهم زندگى 
مى كننــد را در اين آزمايش شــركت دهند. محققان از ژانويــه 2020 تماس هاى داخل خانه يا 
خارج از خانه در نظر گرفتند.از همه شركت كنندگان در تحقيق در مورد تماس هاى خانگى و در 
مورد علائمى كه ممكن اســت داشته باشند، ازجمله ســرفه، تب، تنگى نفس، يا از دست دادن 
بويايى يا چشــايى از ژانويه 2020 تا دو هفته قبل از آزمايش خون ســرولوژى، سوال شد. براى 
همه شــركت كنندگان، آنتى بادى هاى ضد سارس-كوو-2 يعنى IgG با استفاده از آزمايش هاى 
ســنجش ايمنى جاذب مرتبط با آنزيم (ELISA) تشخيص داده شد.اين گروه، تعداد عفونت هاى 
منتشــر شده در خانواده ها را ارزيابى كرده و خطر انتقال آن ها در داخل خانه و ارتباطات خارج از 

خانه را تخمين زده است.
نتايج تحقيق:

خطر عفونت در اثر تماس با يك فرد آلوده در منزل، 17.2 درصد بود. خطر عفونت در اثر تماس 
خارج از خانه 5.1 درصد بود. با افزايش سن، خطر ابتلا در تماس خانگى از 7.5 درصد در كودكان 
پنج تا 9 ســاله به 30.2 درصد در بين افراد بالاى 65 ســال افزايش يافت. خطر عفونت در اثر 
تماس خارج از خانه در بين گروه سنى شاغل، افراد بين 20 تا 49 سال بيشتر بود. در تماس هاى 
خانوادگى كه ازنظر آنتى بادى مثبت بودند اما علائم كوويد-19 نداشــتند، احتمال ابتلا آلودگى 
به يك عضو ديگر از خانواده به ميزان 74.8 درصد كمتر در مقايســه با يك تماس مثبت داراى 
علائم بود.اين تحقيق نشــان مى دهد كه خطر آلوده شدن به سارس-كوو-2 پس از قرار گرفتن 
در معرض يك نفر از اعضاى خانواده آلوده، چهار برابر بيشــتر از تماس مثبت خارجى است. اين 
گروه خاطرنشان كرد كه كودكان كوچك تر در مقايسه با افراد مسن در معرض خطر كمتر آلوده 
شدن از تماس هاى خانگى هستند و موارد بدون علامت نيز كمتر باعث گسترش عفونت در بين 

تماس هاى داخل خانه مى شود.

اخبار 
بى اعتبارى وكالت دادگسترى با طرح هاى مجلس يازدهم؛

بيكارى وكلا 
طغيان 
خواهد كرد

شــرايط حرفه وكالت و اوضاع و احوال وكلا 
اين روزها بــه دغدغه نماينــدگان مجلس 
يازدهم تبديل شده است. چند وقتى است كه 
نمايندگان از سه طرح سازماندهى موسسات 
حقوقى، تســهيل صدور مجوز كسب وكار بر 
حرفه وكالت و طرح جامع پذيرش و آموزش 
وكالت در مجلس شــوراى اسلامى صحبت 
مى كنند. اگرچه طرح جامع پذيرش و آموزش 
وكالت در مجلس دهم هــم مطرح بود، اما 
با توجه به اولويت به ســرانجام نرسيد. حالا 
نمايندگان دغدغه مند مجلس يازدهم علاوه 
بر اين طرح در صدد هســتند تا با طرح هاى 
موازى ديگرى هر طور كه شده حرفه وكالت 
را سروســامان دهنــد. موضوعــى كه مورد 
توجه بخشــى از وكلا و فعالان اين عرصه 
هم قرار گرفته و در محدوده سالروز تاسيس 
كانون هاى وكلا اهميت اين اصرار را بيشــتر 

كرده است.

به گــزارش روزنامه «صبح امروز» به نقل از 
داتيكان، جليل مالكى، رئيس كانون وكلاى 
دادگسترى مركز درباره طرح هايى كه اخيرا در 
مجلس شوراى اسلامى به منظور ساماندهى 
و اشتغال زايى در حرفه وكالت و رشته حقوق 
به جريان افتاده است، مى گويد: به طور كلى 
نتيجه محتوم اين طرح ها در صورت تصويب 
بى اعتبارى وكالت دادگســترى در كشــور و 
همين طــور تضييع حقوق ملــت در مراجع 

قضايى است.

اين وكيل دادگسترى درباره دليل گفته هاى 

خــود، بيان مى كند: طرح هايــى كه در حال 
حاضر در مجلس مطرح است، از جمله طرح 
تســهيل صدور مجوز كسب وكار و همچنين 
طرح ساماندهى موسســات حقوقى در واقع 
شــاكله آن ها بر اين قــرار گرفته كه وكالت 
دادگسترى از يك شــان و حرفه  اى كه بايد 
به عدالت فكر كند، تبديل به يك شغل شود 
كه فقط به كسب منفعت و سود، طبق قواعد 

بازار مى انديشد.
مالكى بــا تاكيد بر اينكه كســب منفعت و 
سود موجب مى شود كه شأن و منزلت وكيل 
دادگسترى و وكالت دادگســترى تنزل پيدا 
كند، عنوان مى كند: نتيجه اين تنزل و زير بار 

بازار رفتن شــغل وكالت، سوق دادن وكلاى 
دادگســترى به سمت وكالت هاى تضمينى و 
رقابت هاى ناســالم در عرصه هاى اقتصادى 

خواهد بود.
رئيــس كانون وكلاى دادگســترى مركز با 
بيان اينكه « از طرف ديگر با صورى  ســازى 
آزمون وكالت در طرح تســهيل صدور مجوز 
كســب وكار، اعتبار پروانه وكالت دادگسترى 
تنزل پيــدا مى كند به نحوى كه ضعيف ترين 
افــراد و فارغ التحصيلان حقــوق كه برخى 
مواقع معدل شــان از 20 به عنــوان مثال 6 
و 7 باشــد هم مى توانند به عنــوان كارآموز 
وكالــت و نهايتاً وكيل دادگســترى پذيرفته 
شوند» مى گويد: اين امر موجب تنزل كيفيت 
پروانه هاى وكالت خواهد شد. در نهايت هم 
دود آن به چشم مردمى خواهد رفت كه بايد 

به چنين وكلاى دادگسترى مراجعه كنند.
وى تصريــح مى كند: همچنين با اجازه دادن 
به موسسات و شــركت هاى خصوصى براى 
اينكــه نماينــده قضايى را به جــاى وكيل 
دادگســترى به دادگاه معرفــى كنند باعث 
خواهد شــد كه صدها مرجع بــراى صدور 
پروانه وكالت به وجود آيد كه اين هم موجب 
هرج ومرج در نظام حقوقى كشور خواهد شد.

مالكى با اشاره به اينكه درباره اين موسسات 
حقوقى فقط بايد اين مثل فارســى را گفت 
كه آزمــوده را آزمودن خطاســت، مى گويد: 
سال هاســت كه بعد از اشــتباه فاحش اداره 
ثبت  شركت ها، در استنباط از قانون برنامه و 
ثبت اين موسسات متاسفانه موسساتى از اين 
دست مركزى شد براى ورود به پرونده هاى 

قضايى و وكالتــى و همين  طور در پاره اى از 
موارد تظاهر به امــر وكالت. البته پس از آن 
بارها و مكررا روســاى قوه قضاييه و مقامات 
عالى رتبــه قضايى مراتــب نگرانى خود را از 

وجود چنين موسساتى ابراز داشتند.
اين وكيل دادگســترى ادامــه مى دهد: الان 
دوباره بنا است چنين موسساتى در قالب يك 
طرح در مجلس تصويــب و تبديل به قانون 
و نهادينه شــود. اگر اين موسســات بدون 
حضور وكلاى دادگســترى بخواهند تاسيس 
و راه اندازى شــوند و نظارت هاى ســنگين 
انتظامى كانون هاى وكلاى دادگســترى بر 
روى آن ها نباشد، مسلما نتيجه اى جز ايجاد 
هرج ومرج در نظام حقوقى و قضايى كشور را 

در پى نخواهد داشت.
او با هشدار نسبت به اين طرح ها در مجلس 
مى افزايد: البته ما نمايندگان محترم مردم را 
از تصويــب چنين طرح هاى كه مخل حقوق 
عمومى و همين طور، مضــر به حقوق ملت 
در مجلس شــوراى اسلامى هستند، بر حذر 

مى داريم.
رئيس كانون وكلاى دادگســترى در پاسخ 
به اين ســوال كه يكــى از توجيه هايى كه 
طراحان برخى از اين طرح ها مطرح مى كنند 
اشــتغال زايى در رشــته حقوق اســت، آيا با 
توجه به آمار بيكارى در كشــور اين طرح ها 
مى توانند به بهبود اشــتغال زايى در رشــته 
حقوق كمك كنند؟ مى گويد: به هيچ عنوان، 
اساســا اين طرح ها نه تنها كمكى به اشتغال 
موجب  بلكه  كــرد  نخواهد  فارغ التحصيلان 
مى شــود همين تعداد افــرادى هم كه الان 
اشــتغال به حرفه وكالت دارند، شغل خود را 

از دست دهند.
مالكــى در توضيح خطر طرح هاى موجود در 
مجلس براى حرفه وكالت و اشــتغال زايى در 
اين عرصه تاكيد مى كند: تا قبل از بسترسازى 
بــراى افزايش وكلاى دادگســترى، اگر بنا 
باشد به نحوى كه در اين طرح ها مطرح شده 
تعداد وكلا افزايش پيــدا كند، طبيعتا نتيجه 
محتوم آن تبديل فارغ التحصيل بيكار حقوق 
به وكيل دادگســترى بيكار خواهد شد. فراتر 
از آن موجب مى شــود همين تعداد وكلاى 
جوانى كه امــروز هم در بحث معيشــت با 
مشكل جدى روبرو هستند، با تشديد بيكارى 

در اين حرفه مواجه شوند.

سال هاست كه بعد از 
اشتباه فاحش اداره ثبت  
شركت ها، در استنباط از 
قانون برنامه و ثبت اين 
موسسات متاسفانه موسساتى 
از اين دست مركزى شد براى 
ورود به پرونده هاى قضايى 
و وكالتى و همين  طور در 
پاره اى از موارد تظاهر به امر 
وكالت

طرح تسهيل صدور 
مجوز كسب وكار و همچنين 
طرح ساماندهى موسسات 
حقوقى در واقع شاكله آن ها 
بر اين قرار گرفته كه وكالت 
دادگسترى از يك شان و 
حرفه  اى كه بايد به عدالت 
فكر كند، تبديل به يك شغل 
شود كه فقط به كسب منفعت 
و سود، طبق قواعد بازار 
مى انديشد

كشف 15 سايت مجازى فروش نوزادان

 افزايش 25 درصدى كم تحركى ايرانيان طى 10 سال

رئيس پليس فتا تهران گفت: پديده فضاى 
مجازى وقوع برخى جرايم را تسهيل كرده 
و جرايمى از قبيــل خريدوفروش نوزاد را 
تبديل به جرايم تكامل يافته كرده، در اين 
خصوص حدود 15 ســايت و حساب براى 
فروش نوزدان در فضاى مجازى كشــف 

شده است.
به گزارش «صبح امروز» به نقل از پايگاه 

معظمى  داود  فتــا،  پليس  اطلاع رســانى 
گودرزى با اشــاره به جرايم تكامل يافته 
اظهــار كرد: پديده فضــاى مجازى وقوع 
برخى جرايم را تســهيل كرده و جرائمى 
از قبيل خريــد و فروش نوزاد را تبديل به 
جرايــم تكامل يافته كرده اســت؛ در اين 
خصوص حدود 15 ســايت و حساب براى 
فروش نوزدان در فضاى مجازى كشــف 

شده اســت.  پس از پيگيرى هاى صورت 
گرفته متوجه شديم كه تمامى اين جرائم 
بوســيله فرد خاصى مديريت مى شود و با 
اقدامات صــورت گرفته در پليس فتا طى 
48 ساعت توانستيم تا دو نوزاد چند ماهه 

و چند روزه را پيدا كنيم. 
رئيس پليس فتــا تهران بــزرگ با بيان 
اينكه «نكته مهم تر در خريدوفروش نوزاد 

توسط سايت هاى مختلف اين است كه در 
بســيارى از اين معاملات حتى نوزادى به 
فروش نمى رسد و توسط آگهى هايى كه در 
فضاى مجازى انتشار مى يابد كلاهبردارى 
از خواهان نوزادان صورت مى گيرد» افزود: 
تا به اين لحظه تعداد كثيرى از اين افراد را 
دستگير كرده ايم، اما دغدغه اصلى پليس، 

امنيت روانى جامعه است.

رييس فدراســيون ورزش هاى همگانى آخرين وضعيت 
شيوع كم تحركى كشور را در بازه زمانى 10 ساله اعلام 
كرد.به گزارش «صبح امروز» به نقل از ايســنا، افشين 
ملايى با اشاره به اينكه شيوع كم تحركى در جامعه ايرانى 
در ســال 86 معادل 31 درصد بوده كه بعد از يك دهه؛ 
يعنى در ســال 95 به 56 درصد رسيده است، اظهار كرد: 
اين مســاله به خوبى نشان مى دهد كه شيوع كم تحركى 
در ايران چه ميزان سرعت پيدا كرده و به طور حتم شيوع 
ويروس كرونا و در كنار آن افزايش سرعت پير شدن در 

ايران، اين مساله را بغرنج تر خواهد كرد.

افزايش كم تحركى زنان نسبت به مردان
وى ادامه داد: شــيوع كم تحركى در بين بانوان در ســال 
86 معــادل 40 درصد بوده كه در ســال 95 به 63 درصد 
رسيده، همچنين شــيوع كم تحركى در بين آقايان از 22 
درصد در سال 86 به 46 درصد در سال 95 افزايش يافته 
است. گفتنى است شيوع ويروس كرونا سبك زندگى مردم 
را تغيير داده اســت و به طور حتم توصيه در منزل ماندن 
و تعطيلى باشــگاه هاى ورزشى تأثير به سزايى در كاهش 
ميــزان فعاليت بدنى افراد خواهد داشــت و اگر ورزش در 
منزل يا محيط مناســب در خارج از منزل مورد توجه قرار 

نگيرد با چالش جدى در اين زمينه مواجه خواهيم شد.
زنانه شدن سالمندى

ملايى همچنين با اشــاره به اينكه ســرعت پير شــدن 
جمعيت ايران از تمامى كشورهاى دنيا بيشتر و سالمندى 
در كشــور به سمت زنانه شــدن در حال حركت است، 
گفت: در ســال هاى آينده عمده سالمندان ايرانى را زنان 
شــكل مى دهند و بايد بدانيم كه ســرعت ميان سالى و 
كهن سالى در كشــور سه برابر نرخ رشد جمعيت است و 
وضعيت كشور ما طى سال هاى اخير به گونه اى بوده كه 
سبك زندگى مردم به سمت كم تحركى پيش رفته است.

-------
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سه مهم در رنگرزى مواد اوليه فرش دستباف
اميرمنصور اربابى 

مدير كارگاه رنگرزى تيراژه و عضو ارشد شبكه دست بافته ها و سامانه پيشه

1: دوران طلايــى؛ زمانــى كه رنگرزى فرش ايران تماما طبيعى بــوده و هنوز پاى رنگزاى 
شيميايى به رنگرزخانه هاى ايران باز نشده بود.

2: دوران نقــره اى؛ در ايــن زمان با ورود رنگزاهاى شــيميايى با كيفيــتِ متال و راكتيو  از 
شــركت هاى معتبر اروپايى ( مانند سيبا ؛ هوخست ؛ باير و BASF و ...) به ايران سهم قابل 
توجهــى از رنگرزى فرش به اين رنگزاها اختصــاص يافت. اگرچه اين  رنگزاها به هيچ وجه 
از نظر ارزشــى با رنگ  طبيعى برابرى نمى كنند، ولى از كيفيت و ثبات بسيار خوبى برخوردار 
بودند و مهم تر اينكه ديگر مى شد به صنعتى كردن رنگرزى پشم و ابريشم هم فكر كرد. اما 
رنگ هاى راكتيو و متال با آن كيفيت بالا مشكلاتى براى رنگرزان داشتند. اول اينكه احتمال 
نايكنواختى در رنگرزى بالايى دارند، بطوريكه اگر رنگرزى نايكنواختى داشته باشيم، اصلاح 
آن بســيار مشــكل و حتى ناممكن اســت. دوم اينكه با اين رنگ ها نمى شد رنگ همانندى 

چشمى انجام داد (يعنى ذره ذره رنگ اضافه كردن  به ديگ تا رسيدن به رنگ مورد نظر(
3: دوران ســياه؛ اين  دوران از باز شدن پاى رنگزاى اســيدى از نوع لوِِلينگ به فرش ايران 
شروع شــد. اين رنگزا به علت ريز مولكول بودن داراى شفافيت زياد و مهاجرت بالا ( يعنى 
احتمال نايكنواختى كمتر ) مى باشد و به همين علتِ ريز مولكول بودن هم از ثبات شستشوى 

بسيار پايينى برخوردار است . 
خوب اســت بدانيم درحــال حاضر بيش از 80 الى 90 درصد پشــم و بيــش از 95 درصد 
ابريشــم هاى رنگرزى شده مورد مصرف فرش دســتباف با همين رنگزاى كم ثبات لوِِلينگ 

رنگرزى مى شود .

معبد تاريخى خانه آوارگان سورى شد

يك معبد باستانى حالا به خانه سورى هايى تبديل شده كه براى فرار از جنگ خانه هاى شان 
را ترك كرده اند.

به گزارش روزنامه«صبح امروز» و به نقل از خبرگزارى فرانسه، عبدالعزيز الحسن نمى خواست 
به دليل فرار از جنگ در شمال غربى سوريه در يك كمپ پر ازدحام زندگى كند، بنابراين او و 
خانواده اش در ويرانه هاى يك معبد رومى چادر زدند. حسن و همسر و سه فرزندش فقط جزء 
كوچكى از يك ميليون سوريه اى هستند كه زمستان سال گذشته از خانه هاى شان گريختند.
حالا اين خانواده هم به ده ها سوريه اى ملحق شده اند كه براى گريز از جنگ در معبد تاريخى 
رومى ساكن شده اند. ويرانه هاى معبد «باقرحا» «Baqirha» در نزديكى مرز تركيه و سوريه 

قرار دارد و قدمت آن به چندين قرن پيش بازمى گردد.
حسن و خانواده اش يك چادر بين سه ديوار به جاى مانده از معبد كه وقف «زئوس» شده بود 
درســت كرده اند و حالا در ميان ستون هاى شكسته شده رومى و بيزانسى زندگى مى كنند. در 

پشت چادر اين خانواده، بندهاى لباس به ديوارهاى باستانى وصل شده است.
«حسن» معتقد است زندگى در اين ويرانه ها گزينه بسيار بهترى از ساكن شدن در كمپ هاى 

غيررسمى است، بخصوص كه اين روزها مشكل گسترش ويروس كرونا هم وجود دارد.
«حســن» در گفت وگو با خبرگزارى فرانسه مى گويد: «من اين مكان را انتخاب كردم چراكه 
در اين محل به دور از ازدحام جمعيت و افرادى كه مبتلا به بيمارى هســتند، آرامش فكرى 

دارم». با اين حال در اين منطقه مارهاى سمى و حشرات وجود دارند.
«حســن» مى گويد: « دو روز پيش در نزديكى چادر يك افعى را كشتم. هر روز هم ناچار به 

كشتن عقرب هستيم. اما تا به حال مكان بهترى پيدا نكرده ام. كجا مى توانم بروم؟»
يكى از بســتگان «حســن» و خانواده اش نيز ويرانه هاى اين معبد باستانى را به عنوان خانه 
جديدشان انتخاب كرده اند چراكه اين مكان به مرز تركيه نزديك است و اگر اتفاقى رخ بدهد 

مى توانند حتى با پاى پياده به تركيه فرار كنند.
ســوريه مملو از محوطه هاى تاريخى است. بســيارى از اين بناها در طول 9 سال جنگى كه 
منجر به كشته شدن بيش از 380 هزار نفر و آواره شدن ميليون ها نفر شده است، آسيب ديده ، 
بمباران و يا غارت شــده اند. شمال غربى سوريه خانه 40 روستاى راه يافته به فهرست ميراث 

جهانى يونسكو است كه قدمت  آن ها به قرن اول تا هفتم ميلادى بازمى گردد.

معرفى فيلم هاى ايرانى جشنواره پارسى
فيلم هاى ســينمايى حاضر در بخش 
اصلى نهمين جشــنواره جهانى فيلم 

پارسى معرفى شدند.
به گــزارش روزنامه«صبح امروز» و 
به نقــل از روابط عمومى جشــنواره 
اســتراليا،  پارســى  فيلــم  جهانــى 
فيلم هاى ســينمايى «پســر- مادر» 
(مهناز محمــدى)، «گوركن» (كاظم 
مولايى)، «پرى» (سيامك اعتمادى)، 
«مســخره باز» (همايون غنى زاده) و 
«كشــتارگاه» (عبــاس امينى) براى 

دريافت تنديس غزال طلايى بهترين فيلم رقابت مى كنند.
همچنين امســال مســتندهاى «واكس چه؟» (كامران حيدرى) و «سايه هايبى خورشــيد» 

(مهرداد اسكويى) در بخش نمايش هاى ويژه اين دوره روى پرده مى روند.
نهمين جشــنواره جهانى فيلم پارســى به صورت آنلاين و حضورى با رعايت پروتكل هاى 
بهداشتى در سيدنى برگزار مى شود. تماشاى فيلم ها به شكل آنلاين فقط براى سينمادوستان 
استراليايى امكان پذير است.در نهمين جشنواره جهانى فيلم پارسى كه به دبيرى امين پلنگى 

برگزار مى شود، فيلم هاى بلند و كوتاه فارسى زبان از سراسر دنيا نمايش داده مى شوند.

كافه نقد

خبر

نامه اى كه 100 سال پيش به دست يكى از 
سربازان جنگ جهانى اول با كبوتر نامه رسان 

ارسال شده بود، در شرق فرانسه كشف شد.
به گزارش روزنامه«صبــح امروز» و به نقل 
از گارديــن، يــك زوج فرانســوى به وقت 
پياده روى نامه اى كشــف كردند كه بيش از 
يك قرن پيش توســط يك سرباز پروسى با 

كبوتر نامه بر ارسال شده بود.
به گفته دومينيك ژاردى متصدى موزه لانژ 
در اوربى، اين پيام را يكى از ســربازان پياده 
نظام مســتقر در شهر اينگرســهايم آلمان با 

دســتخطى ناخوانا به زبان آلمانى نوشــته و در آن جزئيات تمرينات نظامى مربوط به جنگ جهانى اول را 
براى مامور ارشدش تشريح مى كند.   

تاريخ ثبت شــده روى نامه 16 ژوئيه اســت اما سال ارسال آن روشن نيســت؛ احتمالا اين پيام يا در سال 
1916 نوشته شده يا 1910.

جنگ جهانى اول سال 1914 آغاز شد و تا سال 1918 ادامه داشت.
زوج فرانســوى قوطى حاوى اين نامه را ماه سپتامبر (شهريور- مهر 99) در يكى از دشت هاى اينگرسهايم 
پيــدا كردند و آن را به نزديكترين موزه تحويــل دادند، موزه اى كه به نمايش يادگارهاى مربوط به يكى از 
خونين ترين نبردهاى جنگ جهانى اول اختصاص دارد. ژاردى متصدى موزه نيز به كمك يكى از دوســتان 
آلمانى خود موفق شد از اين پيام رمزگشايى كند. قرار است تكه كاغذ حاوى اين پيام و محفظه آن در بخش 

دائمى موزه لانژ به نمايش گذاشته شود.

هجدهميــن دوره انتخابــات تعيين نماينده 
مديران مسئول در هيات نظارت بر مطبوعات 
به دليل به حد نصاب نرسيدن آراى نامزدها، 
به مرحله دوم رفت.به گزارش روزنامه«صبح 
امروز» و به نقــل از دبيرخانه هيات نظارت 
بر مطبوعات، دبير اين هيات با اعلام اينكه 
هجدهميــن دوره انتخــاب نماينده مديران 
مسئول در هيات نظارت بر مطبوعات ساعت 
16:30 دقيقــه امروز 20 آبــان 99 به پايان 
رسيد، گفت: با مشاركت 2261 نفر از مديران 
مسئول واجد شرايط، نصاب مشاركت بالاى 

50 درصدى در برگزارى انتخابات در مرحله نخســت به دســت آمد.او افزود: با توجه به صراحت آيين نامه 
اجرايى انتخابات، منتخب مديران مســئول نيز بايســتى اكثريت مطلق آرا را كســب كند كه اين نصاب، با 
اندكى فاصله به دســت نيامد.ظهوريان افزود: بر همين اســاس و مطابق تبصره يــك ماده 33 آيين نامه 
اجرايى قانون مطبوعات، انتخابات دو هفته بعد در روز 3شــنبه، 4 آذرماه برگزار مى شود.دبير هيات نظارت 
بر مطبوعات ضمن تقدير از خبرنگاران و مديران رســانه ها براى حضور مناســب در انتخابات، از نمايندگان 
قــوه قضائيه، پليس فتا و مركز ماهر وزارت ارتباطات كه در طول برگزارى انتخابات، حضور فعال و موثرى 
داشــتند، قدردانى كرد.هجدهمين دوره انتخاب نماينده مديران مســئول در هيات نظارت بر مطبوعات 20 
آبان ماه 99 از ســاعت 10 صبح آغاز و با تاييد كميته ناظر بر انتخابات، پس از تمديد نيم ساعته، در ساعت 
16:30 دقيقه به پايان رســيد.دور دوم اين انتخابات 4 آذرماه با حضور تمام نامزدهاى تاييد صلاحيت شده و 

تمام واجدين شرايط شركت در انتخابات برگزار مى شود.
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نگاهى به فيلم «آبادان يازده60» و نقش رسانه در دوران دفاع مقدس؛

قهرمان فيلم اسلحه به دست ندارد
كنــار  در  مقــدس،  دفــاع  دوران  در 
حماسه آفرينيرزمندگان ايران در جبهه ها، در 
پشت جبهه ها نيز رســانه ها در نقش انتقال 
اخبار و اطلاعــات و همچنين ايجاد انگيزه 
بــراى مردم بــه خوبى عمــل مى كردند و 
مقاومت را با كلام و تصوير و واژه به نمايش 

مى گذاشتند.
به گزارش روزنامه «صبح امروز» و به نقل از 
خبرگزارى فارس،سخن گفتن از مقاومت كار 
سختى نيست. گفتن از ايستادگى و نترسيدن 
و حفظ ســنگر در برابر دشــمن، هنر زيادى 
نمى خواهد. اما همين يك كلمه  سهلِ ممتنع 
«مقاومت» كه انگار چكيده  نهضت ماست، 
براى نشســتن در جانِ مردم، نياز به چيزى 
بيش از سخن گفتن و حرف زدن دارد. فقط 
وقتى مقاومت را در قاب دوربين سينما نشان 
دهيــم و تصويرى بــدون ويرايش از آن به 
جارى شدنش  به  مى توانيم  بگذاريم،  نمايش 
در متن زندگى مردم اميدوار باشيم. «آبادان 
يازده60» تلاشى در همين مسير است. يك 
كوششِ شريف براى نمايش دراماتيزه  مفهوم 
«مقاومــت». مفهومى كــه از پلان به پلانِ 
فيلم بيرون مى زند. از همان ســكانس اول 
و ماجراى تخليه  ساختمان راديو نفت آبادان، 

تــا نماى آخر و پخش مكرر يك اطلاعيه از 
راديو. «آبادان يــازده 60»، تصويرِباكيفيتى 
از  ايســتادگى است. قابِ مردمى كه با دست 
خالى در برابر دشــمن مقاومت كردند و البته 

نه يك قابكِليشه ايسِاده سازى شده!
اين مقاومت، ملى است

«آبــادان  كــه  مقاومتــى  مختصــاتِ 
يــازده 60» بــه تصويــر مى كشــد، بــا 
روايت هاييك خطيهِميشگىِ ما از حال وهواى 
آبادان و خرمشهر در سال 59، متفاوت است. 
طرحى كه فيلم جديد مهرداد خوشــبخت از 
«مقاومت ملى» نشان مانمى دهد، يك طرحِ 
همگانــى و متكثر اســت. قهرمان هاى اين 
فيلم، خط كشى ندارند. از موسيوى ارمنى در 
ميان آن ها هســت تا جوانپِرشورِحزب اللهى، 
از ويگن هســت تا حسام الدين سراج. مزيت 
اصلىِ «آبادان يازده 60» در همين روادارى 
اســت.فيلم بدون لكنت، خوانشى «ملى» از 
مقاومت را به تصوير مى كشد و در اين مسير، 
با مخاطبش تعــارف نمى كند. «آبادان يازده 
60» اكســير مقاومت را در وحدت مى بيند و 
پاى كار بودن همه اقشار در صحنه ى نبرد را 
رمز پيروزى مى داند. حرف فيلم، براى ديروز 
و امروز و فرداى ما يك حرف جدى اســت. 

جدى و اصيل.
ميكروفون راديو، سلاح است

«آبادان يازده 60» ســوژه  بكــرى دارد. از 
زاويه اى بــه دفاع مقدس پرداخته كه ناديده 
است. نقش رسانه در دفاع مقدس، هيچ وقت 
به انــدازه  «آبادان يازده 60» در ســينماى 
ايران مورد توجه نبوده و مهرداد خوشــبخت 
با اين ســوژه، مخاطب را تشــنه ى تماشاى 
فيلمــش مى كند. در اين فيلم، قهرمان قصه 
اسلحه به دست ندارد و سلاحش، ميكروفون 
راديوى شهر اســت. ميكروفونى كه در آن 
روزهاى سخت آغاز نبرد، گاهى از هر تفنگى 

قدرتمندتر مى شود.
رسانه چى هاى «آبادان يازده 60» به ما نشان 
مى دهند چطور يك رسانه مى تواندميدان دار 
جنگ باشد و صرف بودنش، روحيه يخودى ها 
را تقويــت كند و دشــمن را به هــم بريزد. 
«آبادان يازده 60» به ما نشان مى دهد چطور 
گاهى يك رسانه مى تواند چنان مقدس شود 
كه آدم ها حاضر شــوند جانشــان را در راه 
حفظش، سر دســت بگيرند. اين فيلم، براى 

اهالى رسانه حرف هاى زيادى دارد.
ضعف فيلم، التهاب ناقص است

آخرين ســاخته  مهرداد خوشــبخت، با هيچ 

متــر و معيــارى فيلم بدى نيســت اما يك 
فيلم درخشان هم به حساب نمى آيد. اگرچه 
فضاســازىِ «التهاب» در سكانس هاى اول 
فيلم درگيركننده اســت اما توانِ ســوژه و 
مخاطب،  كشاندنِ  براى  فضاسازى ها  قدرت 
از جايى به بعد تمام مى شود و فيلمنامه نويس 
بايــد با طراحى يك روايتچِفت وبســت دار و 
خلق درام، تماشــاگر را مجــذوب فيلم كند. 
اتفاقــى كه در «آبادان يازده 60» نمى افتد و 
قصه، خلاصه مى شــود در چند خرده داستان 
كــه يكى پس از ديگــرى در ميانه ى ماجرا 

رها مى شوند.
شــخصيت هاى معلق و بلاتكليف زيادى در 
فيلــم حضور دارند كه كمكى به پيشــرفت 
درام نمى كننــد و ماجرا نمى ســازند. نهايتاً 
ما به اثرى مى رســيم كه بيشــتر شبيه يك 
كلاژ از چند داســتان كوتاه دربــاره  آبادان 
اســت و تبديل به يك پيكره  واحد نمى شود. 
بازى هــاى «آبادان يازده 60» هم چنگى به 
دل نمى زنند. عليرضا كمالــى فراتر از تيپ 
نمى رود، حســن معجونى و نادر ســليمانى 
بازى خلاقانه اى ارائه نداده اند و نمايش ويدا 
جوان هم كليشــه اى اســت. «آبادان يازده 
60» ســوژه  ملتهبى دارد امــا نمى تواند اين 

التهاب را به درســتى پيش چشــم مخاطب 
بياورد. نــه بازى ها، نه گره هــاى فيلمنامه 
و نــه كارگردانى؛ هيچ كدام به ســوژه قوام 
نمى دهند و پخته اشــنمى كنند. نتيجه، اثرى 
اســت كه اگرچه تلاش هايــش براى خوب 
بودن، آشكار است اما در رسيدن به نقطه اى 
كــه بتوانيــم آن را فيلمى مانــدگار بدانيم، 
توانمند نيست. اثرى كه اجراى تكنيكى آن، 
به پاى مضمون جذابش نرســيده و «آبادان 
يــازده 60» را در ســطح يــك ايده  خوب 

بايكاجرايمتوسط،نگهداشتهاست.
محبوب و بى ادعاست

فيلم بى ادعاى ســازمان هنرى-رســانه  اى 
اوج، در مقايســه بــا بســيارى از فيلم هاى 
قابل  فجر38  جشنواره ى  در  نمايش داده شده 
دفاع است و حضورش در ميان آثار منتخب 
مردمى جشــنواره، نشــان مى دهد با فيلمى 
محبوب طرفيم. در ايــن روزهاى بى رونقى 
ســينماها و ركــود اكران آنلايــن، «آبادان 
يــازده 60» بهترين فيلمى اســت كه راهى 
اكران آنلاين شــده و با تمام ضعف هايش، 
اثرى ارزشــمند است. اثرى كه مخاطبش را 
بــه «مقاومت» دعوت مى كند. يك مقاومت 

ملى.

شدت گرفتن سرقت گنجينه هاى تاريخى در دوران كرونا
با افزايــش معامله هــاى غيرقانونى آنلايــن گنجينه هاى 
فرهنگــى و تاريخى در دوران كرونا، ســرقت و قاچاق آثار 

تاريخى شدت گرفته است.
به گــزارش روزنامه«صبح امروز» و به نقــل از خبرگزارى 
فرانسه، قرنطينه سراسرى در كشورهاى مختلف باعث شده 
موزه ها و محوطه هاى تاريخى تعطيل شوند و در اغلب موارد 
ســطح نگهبانى چندان مطلوب نيســت، از همين رو امكان 
دسترسى به آثار موزه ها توسط سارقانى كه از فضاى مجازى 
براى فروش آنلاين آثار مســروقه استفاده مى كنند افزايش 
يافته است.سرپرست پروژه «اطهر» كه به بررسى فروش آثار 
تاريخى در فضاى مجازى مى پردازد مى گويد: «كوويد � 19 
دو تاثير داشت: نخست، مردم زمان بيشترى به دست آوردند. 
دوم، مردم شغل هاى شــان را از دست دادند و بايد به دنبال 

راهى براى كسب درآمد باشند».
در ســال 2019، نتايج اين پروژه تحقيقاتى نشــان داد 90 
گروه فيسبوكى ويژه قاچاق گنجينه هاى فرهنگى با بيش از 

300هزار كاربر وجود دارد.

به گفته سرپرســت اين پروژه، اكنون آمار چنين گروه هايى 
افزايش يافته تا حدى كه شــمار گروه هاى مشــابه به 130 
مورد رســيده است. بســيارى از اين گروه ها به زبان عربى 

فعاليت دارند.
اين پروژه كاتالوگى شــامل هزاران تصوير آثار تاريخى تهيه 
كرده اســت كه در فضــاى مجازى براى فروش گذاشــته 

شده اند.
تصوير تابوت هاى فراعنه در كنار ســاير آثار مصر باســتان، 
كتيبه هاى تاريخى از عراق و يمن، سكه هاى باستانى از ليبى 
و موزاييك  و مجســمه هايى از سوريه در اين كاتالوگ ديده 

مى شود.
«ارنستو اوتون» معاون دبير كل فرهنگ يونسكو معتقد است 
در حال حاضر غارت گنجينه هــاى فرهنگى افزايش يافته، 
اطلاعات كمى در دسترس است و ماموريت هاى پيگيرى و 

كنترل بر اين معضل نيز كاهش يافته است.
كرونا روند مبارزه با قاچاق آثار باستانى را دچار مشكل كرده 

است.
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انتصاب سرپرست شهردارى منطقه ثامن 
شهردار مشــهد طى حكمى، سرپرست شــهردارى منطقه 
ثامن مشــهد را منصوب كرد. به گزارش صبح امروز، محمد 
رضا كلائى روز گذشــته طى حكمى فرهــاد حجازى را به 
عنوان شهردار منطقه ثامن منصوب كرد.در متن حكم آمده 
است: با عنايت به دانش، تجارب و شايستگى هاى جنابعالى 
با حفظ ســمت به موجــب اين ابلاغ به عنوان سرپرســت 
شهردارى منطقه ثامن منصوب مى گرديد، امبد است ضمن 
برخوردارى از خرد جمعى و جلب مشاركت همه ذى نفعان و 

با برنامه ريزى مناسب ئ ننظارت دقيق بر امور محوله مربوطه بيش از پيش در جهت توسعه 
همه جانبه شــهردارى مشهد مقدس و دستيابى به شهر هوشمند و شهروند مدار گام برداريد.

گفتنى است: فرهادى حجازى معاونت شهردارى منطقه ثامن را در كارنامه دارد.

شرايط پذيرش و گزينش متقاضيان دريافت 
پروانه فعاليت تاكسيرانى اصلاح مى شود

مديــر عامل ســازمان مديريــت و نظارت بر 
تاكســيرانى شــهردارى مشــهد گفت: شرايط 
پذيــرش و گزينش متقاضيــان دريافت پروانه 
فعاليت تاكسيرانى اصلاح و از سال آينده اجرايى 
خواهد شد. احمد محبى دراين خصوص افزود: 
بهبود عملكرد و ارتقاع ارائه خدمات سفر درون 
شهرى به زائران و مجاوران از مهمترين دغدغه 
هاى مديريت شهرى است.وى اضافه كرد : در 

همين راســتا در اجراى ماده 6 آئين نامه اجرايى قانون تاكســيرانى از ســال آينده علاوه بر 
استعلام سلامت جســمى، سوء پيشــينه و صلاحيت فردى، آزمون هاى روانشناختى نيز با 
اســتفاده از مراجع ذيصلاح انجام و مبناى صدور پروانه فعاليت تاكسيرانان خواهد شد.محبى 
ادامه داد: تاكســيرانان گرامى به دليل شرايط خاص كارى و تعاملات گسترده اجتماعى، بايد 
داراى صلاحيت هاى جسمى و روانى مطلوبى باشند تا ارائه خدمات سفر به زائران و مجاوران 

به نحوه شايسته ترى انجام شود.

برگزارى دوره هاى آموزش مجازى آنلاين
 در شهردارى

مديــركل دفتر نوســازى و تحول ســازمانى 
شهردارى مشهد از برگزارى دوره هاى آموزش 
مجازى آنلاين با هدف توسعه آموزش خبرداد.

هــدى پيروى به بحران شــيوع ويروس كرونا 
اشاره اظهار كرد: متاسفانه شيوع ويروس كرونا 
مســير عادى زندگى را تغييــر داده و بحران به 
وجود آمده به دليل شيوع اين بيمارى در تمامى 
ابعاد، سازمان ها را تحت تاثير قرار داده و بحث 

آموزش نيز از اين قاعده مســتثنى نبوده اســت.وى تغيير رويكرد اجرايى در سيســتم هاى 
مجازى را مثبت ارزيابى كرد و افزود: دفتر نوسازى و تحول سازمانى با اقدام بسيار سريع و به 
موقع در جايگزينى شيوه هاى آموزش مجازى آنلاين در شهردارى مشهد، موفق شد تاثيرات 
منفى اين پديده را تا حد بســيار زيادى كاهش دهد به نحوى كه هم اكنون ســامانه جامع 
آموزشــى كاركنان (جام) ارتقا يافته اســت.پيروى تصريح كرد: با توجه به شرايط ويژه شيوع 
ويروس كرونا ارتقاء ســامانه آموزشى جام شهردارى مشهد به موقع انجام و علاوه بر امكان 
ايجاد قابليت هاى فنى گســترده در اين ســامانه به منظور اجراى هرچه بهتر آموزش هاى 
آنلاين جلســات توجيهى لازم براى مراكز مجرى و همچنين مدرســان دوره هاى آموزشى 

برگزار و ظرفيت هر كلاس از 30 نفر به 45 نفر افزايش يافت.

پيش بينى كاهش دماى هواى مشهد تا يك 
درجه زير صفر  

اداره كل هواشناســى براى اغلب نقاط اســتان از جمله شهرستان مشهد، كاهش دماى هوا 
تا يك درجه زير صفر همراه با بارش رگبار باران و براى نوار شــمالى و كوهســتانى بارش 
پراكنــده برف را پيش بينى كرد.بر اســاس اطلاعات اداره پيش بينى اداره كل هواشناســى 
خراســان رضوى طبق نقشه هاى هواشناسى، طى امروز به تدريج شاهد افزايش ابرناكى در 
ســطح استان خواهيم بود اما از فردا چهارشنبه ضمن افزايش ابرناكى، در نواحى شمال غرب 
اســتان انتظار بارش باران و برف وجود دارد.روز پنجشــنبه بر شدت بارش ها افزوده شده و 
در نواحى شــمالى و ارتفاعات استان بارش به صورت برف و باران خواهد بود. ضمن اينكه از 
روز پنجشنبه شاهد كاهش قابل توجه دما و افزايش شدت وزش باد در سطح استان خواهيم 
بود. اين درحالى اســت كه روز جمعه براى نواحى جنوبى اســتان بارش باران پيش بينى مى 
شــود. بنابراين در روزهاى پنجشــنبه و جمعه احتمال آبگرفتگى معابر در اين مناطق وجود 

خواهد داشت.

تجميع پرتال معاونت  ها و مديريت  هاى 
شهردارى مشهد

مديرعامل سازمان فناورى اطلاعات و ارتباطات شهردارى مشهد از تجميع پرتال معاونت  ها 
و مديريت  هاى شهردارى مشهد با هدف افزايش سهولت دسترسى و ارتقاى فنى خبرداد.

محمدجــواد رجائيــان با اعلام اين خبر، اظهار كرد: با پياده  ســازى زيرســاخت  هاى جديد 
نرم افزارى، پرتال همه معاونت  ها و مديريت  هاى زيرمجموعه آن  ها در شــهردارى مشــهد 
تجميع شد و اكنون با امكانات بيشتر و دسترسى آسان  تر، براى شهروندان و همكاران قابل 
مشــاهده اســت.وى افزود: پيش از اين بســيارى از مديريت  ها داراى آدرس  هاى اينترنتى 
جداگانه  اى بودند كه با وجود اينكه زيرمجموعه پرتال جامع شــهر مشهد قرار داشتند، دچار 
پراكندگــى بودند. اما در حال حاضر تمام مديريت  هــاى زيرمجموعه هر معاونت، از طريق 
پرتال آن معاونت در دســترس قرار دارد.مديرعامل سازمان فاوا شهردارى مشهد با اشاره به 
بهره  گيرى از تكنولوژى  هاى نوين و بهينه سازى  هاى صورت  گرفته در اين زمينه بيان كرد: 
با پياده  ســازى زيرساخت جديد، امكانات بيشــتر و به  روزترى در پرتال  هاى تجميع شده در 
دسترس مخاطبان قرار گرفته است و اطلاعات بيشتر و كامل ترى از اين طريق ارائه مى  شود.
رجائيان با تأكيد بر افزايش كارايى پرتال  هاى تجميع  شــده، خاطرنشان كرد: در زيرساخت 
جديد، امكانات بيشترى براى مديريت سايت در اختيار قرار گرفته است و شهروندان نيز تنها 
بــا ورود به پرتال معاونت مربوط، به درگاه تمامى مديريت  هاى زيرمجموعه آن، دسترســى 
دارنــد.وى اضافه كــرد: اين فرايند از چندى پيش آغاز شــده و همچنان ادامه دارد. در حال 
حاضر تجميع پرتال مناطق شــهردارى مشهد نيز در دست اقدام قرار دارد كه زيرساخت آن 
در ســاختار جديد پياده  سازى شده اســت. همچنين سازمان  هاى زيرمجموعه شهردارى نيز 
به تدريج در فرايند تجميع پرتال  ها قرار خواهند گرفت.مديرعامل ســازمان فاوا شــهردارى 
مشــهد گفت: ارتقا فنى زيرساخت  ها براى ســهولت دسترسى شهروندان به نشانى اينترنتى 
بخش  هاى مختلف شــهردارى مشهد و دستيابى به اطلاعات لازم، از موضوعاتى بوده كه با 
هدف ارتباط وسيع  تر و مطلوب  تر مديريت شهرى و شهروندان مورد توجه قرار گرفته است.

شهر
در 

خبر

مديرعامل سازمان مديريت پسماند شهردارى مشهد گفت: در هفت ماهه اول سال 
جارى روزانه 222 تن پســماند خشك از طريق روش هاى مختلف جمع آورى شده 

است.
به گزارش صبح امروز،  ابوالفضل كريميان با بيان اين مطلب، اظهار كرد: جمع آورى 
هوشمند پسماندهاى بازيافتى باعث افزايش ميزان مشاركت شهروندان در تفكيك 

پسماند از مبدا خواهد شد.
وى افــزود: با روش هــاى مختلف از قبيل جمع آورى از درب منازل شــهروندان، 
ايستگاه هاى مبادله پسماند خشك ، ايستگاه هاى سيار مبادله پسماند خشك، جمع 
آورى پســماند اصناف و نيز ادارات و طرح ســيمپ روزانه بالغ بر 222 تن پسماند 

خشك جمع آورى شده كه اين مقدار حدود 11 درصد از كل زباله توليدى شهر مشهد است.
مديرعامل سازمان مديريت پسماند شهردارى مشهد با بيان اينكه حدود 20 درصد از كل زباله شهر مشهد را پسماندهاى قابل 
بازيافت تشكيل مى دهد، عنوان كرد: در شهر مشهد با همكارى و مشاركت شهروندان، اين شهر به عنوان يكى از شهرهاى 
پيشــرو در امر تفكيك از مبدا در كشــور مطرح شده است، به طورى كه بيش از 50 درصد از پسماند خشك قابل بازيافت در 

مشهد از طريق روش هاى مختلف در مبدا توسط سازمان مديريت پسماند شهردارى مشهد جمع آورى مى شود.

معاون عمران ، حمل و نقل و ترافيك شهردارى مشهد از بهره بردارى بوستان پنج 
هكتارى مهريز در بهار 1400 خبرداد.

 به گزارش صبح امروز،خليل االله كاظمى دراين خصوص گفت: اين پروژه با وسعت 
پنج هكتار شــامل 34000 متر مربع فضاى پاركــى، 1000 متر مربع زمين واليبال، 
1500 مترمربــع زمين فوتبال، 580 متر مربع زمين بازى كودكان، 2700 متر طول 
جدول گذارى، 13000 متر مربع پياده رو و 15000 مترمربع فضاى سبز خواهد بود.

وى افــزود: براى اجراى اين پارك تا كنــون 4500 مترمكعب خاك بردارى، 132 
مترتخريب ديوار، 1000مترمربع تســطيح و ركلاژ كف پياده رو ها و... انجام شــده 
اســت.كاظمى با بيان اينكه فضاى سبز اين محدوده شهرى بسيار كم و نزديك به 

صفر اســت، اظهاركرد: با توجه به اين موضوع و بر اســاس توافقى كه ميان آســتان قدس و شهردارى مشهد براى برداشته 
شــدن ديوار حائل انجام شده است، پارك خانواده آماده و در نهايت با ايجاد پارك كشاورزى شهرى در محلى نزديك به اين 

پارك، ضمن افزايش سرانه فضاى سبز زمينه ايجاد رونق در محله و كسب و كار در اين محدوده شهرى فراهم مى شود.
كاظمى ،ادامه داد: بوستان 5 هكتارى (مهريز) طى 180 روز و با اعتبار 30 ميليارد تومان احداث و بهار 1400 به بهره بردارى 

خواهد رسيد.

جمع آورى روزانه 222 تن پسماند خشك توسط سازمان بهره بردارى از بوستان پنج هكتارى مهريز در بهار 1400

رئيس كميسيون شهرسازى و معمارى شوراى شهر مشهد:

غيبت مشاور در جلسه بررسى طرح تفصيلى اطراف حرم!
رئيــس كميســيون شهرســازى و معمارى 
شوراى شهر مشهد يكى از عوامل تاثيرگذار 
در طرح تفصيلى حــوزه مركزى را محتواى 
طرح بافــت پيرامونى حــرم مطهر رضوى 
دانســت و گفت: ارتبــاط لاينفكى بين اين 
دو حــوزه وجود دارد و لذا با تاكيد شــوراى 
شهر، مشاور طرح بافت پيرامون حرم مطهر 
رضوى، يعنى معاونت پژوهشــى دانشــگاه 
تهران را براى شركت در جلسات كارشناسى 
دعوت شد تا ارتباط موثرى بين حوزه مركزى 
و بافــت پيرامونى حرم مطهر برقرار كنيم اما 
متاســفانه معاون پژوهشى دانشگاه تهران به 
عنوان مشــاور در جلسه مشترك حضور پيدا 
نكردند.به گــزارش صبح امروز، محمدهادى 
مهدى نيــا ضمن اشــاره بــه تصويب حوزه 
مركزى طــرح تفصيلى در جلســه يكصد و 
دوازدهمين جلسه علنى شوراى شهر مشهد، 

اظهاركرد: مشــهد داراى 7 حوزه جهت تهيه 
طرح تفصيلى بوده و از حدود 10 ســال قبل 
بحث تهيه اين طرح ها در دستوركار مديريت 
شهرى قرار گرفته است.وى با بيان اينكه اين 
طرح در مقطعى دچار اطاله زمانى شــده بود 
ولى شوراى پنجم از ابتداى فعاليت خود عزم 
جــدى براى اين كار داشــت تا هرچه زودتر 
جمع بندى شــود، گفت: تاكنــون طرح هاى 
تفصيلى دو پهنه به تاييد شــورا رسيده و روز 
گذشته نيز طرح تفصيلى حوزه مركزى مشهد 
تاييد شد و جهت تصويب نهايى به كميسيون 

ماده 5 و استاندارى ارسال مى شود.
حلقه اتصال بافت تاريخى و فرهنگى به 

شهر 
مهدى نيا خاطرنشــان كرد: اين طرح بخش 
عمده بافت تاريخى و فرهنگى شــهر مشهد 
را در حلقــه متصل به بافــت پيرامونى حرم 

مطهــر رضــوى دربرمى گيــرد.وى يكى از 
عوامــل تاثيرگذار در حــوزه مركزى را طرح 
نوسازى و بهسازى بافت پيرامونى حرم مطهر 
رضوى دانســت و گفت: ارتبــاط لاينفكى 
بيــن اين دو طرح وجــود دارد و لذا با تاكيد 
شوراى شــهر، مشــاور طرح بافت پيرامون 
حرم مطهر رضوى، يعنى معاونت پژوهشــى 
دانشــگاه تهران را براى شركت در جلسات 
كارشناســى دعوت شد تا ارتباط موثرى بين 
حوزه مركزى و بافــت پيرامونى حرم مطهر 
برقرار كنيم.رئيس كميســيون شهرسازى و 
معمارى شــوراى شهر مشــهد با بيان اينكه 
دانشگاه تهران دعوت شــوراى شهر مشهد 
براى حضور در جلســات را نپذيرفت، افزود: 
در عين حال، با اطلاعات كمى كه داشــتيم، 
سعى شد حتى المقدور ارتباط لازم را بين دو 

طرح مذكور برقرار كنيم.

ضرورت يكپارچه سازى طرح بافت 
پيرامونى حرم مطهر رضوى و طرح 

تفصيلى حوزه مركزى
مهدى نيا خاطرنشــان كرد: يكى از كارهاى 
اساسى كه در اســتاندارى و كميسيون ماده 
5 بايد مورد توجه قرار گيرد، يكپارچه ســازى 
طــرح بافت پيرامونى حــرم مطهر رضوى و 
طــرح تفصيلى حوزه مركزى اســت چراكه 
در اين زمينه خلاء داريم و دو مشــاور در دو 

فضاى متنافر درحال تهيه طرح هستند.
رئيس كميسيون شهرسازى و معمارى شوراى 
شهر مشهد با بيان اينكه طرح تفصيلى اصلى 
شهر مشهد مشــهور به طرح خازنى است و 
بخش زيادى از پاسخگويى هاى املاك شهر 
براســاس اين طرح كه متعلــق به دهه 50 
است، پاسخگويى مى شــود، افزود: تحولات 
زيادى طى 3 الى 4 دهه اخير در همه شهرها 

از جملــه مشــهد اتفاق افتــاده و طرح هاى 
گذشــته پاسخگوى مناســبى براى تغييرات 
اخير نيســت؛ لذا طرح هــاى تفصيلى جديد 
درحال بررسى و تاييد است كه سبب مى شود 
پاسخگويى بهتر و مناسب ترى به شهروندان 

داشته باشيم.
ناكارآمدى طرح تفصيلى پيشين حوزه 

مركزى مشهد
مهدى نيــا اظهاركــرد: قديمى بــودن طرح 
در  آن  ناكارآمــدى  و  پيشــين  تفصيلــى 
پاسخگويى به مسائل جديد شهر منجر شده 
طرح هاى تفصيلى جديد پاسخ مناسبى را به 

نيازهاى شهر دربرگيرد.
وى در پايان با تبريك روز جهانى شهرســاز، 
گفت: اميدواريم با همت اين همكاران عرصه 
شهرسازى بتوانيم شهرى بهتر و زيباتر داشته 

باشيم.

شهردار مشهد گفت: در كنار تجهيز 
كارخانه نوآورى مباحث ترافيكى اين 
در  محورى  پياده  تقويت  و  محدوده 
معابر پيرامونــى آن بايد مورد توجه 

قرار گيرد.
به گزارش صبــح امروز، محمدرضا 
كلائى صبح امروز در بازديد از روند 
عمليــات اجرايى كارخانــه نوآورى 
كه با حضور معاونين عمران، حمل 
و نقل و ترافيــك و برنامه ريزى و 
توسعه منابع انســانى شهردار انجام 
شــد با تقدير از اقدامات انجام شده، 
از  نوآورى  كارخانــه  معتقدم  افزود: 

نظر حجم و شكل كار، پروژه اى سخت بود.
وى با بيان اينكه درمجموع كارهاى خوبى دركارخانه نوآورى انجام شده كه قدردان تلاش هاى انجام شده 
هستيم، اظهاركرد: پروژه اى با اين ابعاد در حوزه نوآورى در كشور برجسته است و بايد با تبليغات و اطلاع 

رسانى مناسب به عنوان يك برند معرفى شود.
كلائى اضافه كرد: در حال حاضر فعاليت هاى اصلى عمرانى در اين پروژه به اتمام رســيده و فعاليت هاى 
جزئى نيز مراحل پايانى را طى مى كند لذا اقدامات لازم براى تجهيز كارخانه نوآورى به سرعت آغاز شود.

وى ادامــه داد: در كنــار تكميل و تجهيز اين پروژه، موضوعات ترافيكــى و تقويت پياده محورى در معابر 
پيرامونى كارخانه نوآورى نيز از اهميت ويژه اى برخوردار است .

99 درصد از عمليات عمرانى كارخانه نوآورى به اتمام رسيده است
خليل االله كاظمى معاون عمران، حمل و نقل و ترافيك شــهردارى مشهد نيز در اين بازديد گفت: در حال 
حاضــر حدود 99 درصد از عمليــات عمرانى احداث كارخانه نوآورى به پايان رســيده و بخش كوچكى از 

كارهاى جزئى باقيمانده كه به سرعت درحال انجام است.
وى اضافه كرد: طى چند ماه گذشــته كه ادامه عمليات پروژه احداث كارخانه نوآورى به ســازمان عمران 
ســپرده شد دركنار سه شيفته شــدن اجراى پروژه، حداكثر نيروى انسانى براى اتمام فعاليت هاى عمرانى 

طبق زمان بندى انجام شده بكار گرفته شده است.
كاظمى ادامه داد: اميد واريم با توجه به كارهاى جزئى باقى مانده در حوزه عمرانى طى روزهاى آينده، پروژه 

را براى تجهيز تحويل پيمانكار دهيم.
كارخانه نوآورى به سرعت تجهيز مى شود

همچنين درادامه اين بازديد، آيدا مهربان، سرپرست معاونت برنامه ريزى و توسعه سرمايه انسانى شهردارى 
مشــهد نيز اظهاركرد: در حال حاضر بهره بردار مجموعه به دنبال تامين و خريد تجهيزات اســت و تاكنون 

بخشى از تجهيزات مورد نياز كارخانه خريدارى شده است.
وى افزود: در كنار تامين تجهيزات، طراحى فضاى داخلى و چيدمان تجهيزات نيز آماده اســت و هم زمان 
با اتمام عمليات عمرانى طى روزهاى آينده نسبت به تجهيز كارخانه نوآورى با حداكثر سرعت اقدام خواهد 

شد.

معاون هماهنگى و مديريــت امور زائران 
استاندارى خراســان رضوى گفت: «بانك 
ها از اجبار تاسيســات گردشــگرى براى 
بازپرداخــت تســهيلات خــوددارى كنند 
بــه زودى كميته رفع مشــكلات پرداخت 
تســهيلات به تاسيســات گردشگرى در 

خراسان رضوى تشكيل مى شود.»
به گزارش صبح امروز، محمدصادق براتى 
در جلســه گروه كارى گردشــگرى ستاد 
اســتانى پيشگيرى و مقابله با كرونا با بيان 
اين مطلب افزود: «با توجه به چالش هاى 
پيش روى تاسيســات گردشــگرى براى 

دريافت تسهيلات كميته اى براى رفع مشكلات آن تشكيل مى شود.»
او  اظهار كرد: «اين كميته با حضورمســئولان اســتاندارى، بانك هاى عامل ، اداره كل ميراث فرهنگى، 
گردشگرى و صنايع دستى و نمايندگان تشكل هاى بخش خصوصى حوزه گردشگرى برگزار خواهد شد تا 

چالش هاى پرداخت تسهيلات را بررسى كنند و شرايط را براى پرداخت تسيهل كنند.»
براتى با بيان اين كه بيشترين خسارت ناشى از شيوع كرونا در بين استان هاى كشور به بخش گردشگرى 
خراسان رضوى وارد شده است، ادامه داد: «اقتصاد اين استان وابسته به زيارت و گردشگرى است به همين 

دليل خسارت ها در خراسان رضوى بيشتر از استان هاى ديگر بوده است.»
معاون هماهنگى و مديريت امور زائران اســتاندارى خراســان رضوى گفت: «تاكنون 2850 ميليارد تومان 

خسارت به بخش گردشگرى استان وارد شده است.»
او با اشاره به حضور رئيس شوراى هماهنگى بانك ها در اين جلسه اظهار كرد: «وزارت گردشگرى مصوبه 
ســتاد ملى كرونا براى تسهيلات جديد را به استانداران ابلاغ كرده است و بانك ها نيز ملزم به رعايت اين 
مصوبه هســتند، تازمانى كه دستورالعمل اجرايى اين مصوبه در سيستم بانكى اعمال شود بانك ها از اجبار 

تاسيسات گردشگرى به بازپرداخت تسهيلات مشمول امهال خوددارى كنند.»
او يادآور شد: «با وجود فعاليت تعداد كمى از تاسيسات گردشگرى هم اكنون در حال گذر از موج سوم شيوع 
كرونا هســتيم و با توجه به اين موج شــيوع برخى محدوديت ها تشديد شده است كه به صورت مستقيم و 

غير مستقيم بر گردشگرى تاثير گذاشته و خسارت ها را افزايش مى دهد.»
براتى هم چنين با اشــاره به اعلام برخى تشــكل هاى مبنى بر مسدود كردن بخشى از تسهيلات كرونايى 
يا پرداخت تســهيلات براســاس صورت حساب هاى بانكى اظهار كرد: «اگر بانكى اين موارد را انجام دهد 

تخلف كرده است، اين گونه موارد اعلام شود تا به بانك تذكر داده شود و برابر قانون رفتار شود.»
هم چنين ابوالفضل مكرمى فر مدير كل ميراث فرهنگى، گردشگرى و صنايع دستى خراسان رضوى در اين 
جلسه گفت: تاكنون پرونده هاى دريافت تسهيلات براى 109ميليارد تومان به بانك هاى ارسال شده است 

اما 66 ميليارد تومان آن پرداخت شده است كه بايد در پرداخت هاى تسريع صورت گيرد.
هم چنين يوسف بيدخورى معاون گردشگرى اداره كل ميراث فرهنگى، گردشگرى و صنايع دستى خراسان 
رضوى در اين جلسه گفت: «خراسان رضوى 2754  تاسيسات گردشگرى با ظرفيت 118 هزار و 850 تخت 

دارد كه حدود سه چهارم اين واحدها هنوز تعطيل هستند.»
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 سرهنگ ياورى؛ خبر تلخ صبح سه شنبه 

 وداع با مردى كه در همه ايران خانه داشت
محمود ياورى يا همان جناب ســرهنگ فوتبال ايران 
امروز بعد از مدتى دست و پنجه نرم كردن با بيمارى 

در سن 81 سالگى درگذشت.
به گــزارش»ورزش ســه»محمود يــاورى يكى از 
سرشــناس ترين مربيان فوتبال ايران است. او كه از 
30 سالگى كار مربيگرى را به طور رسمى شروع كرد. 
او در دهه 50 يكى از شــاگردان دتمار كرامر يكى از 
سرشــناس ترين مربيان و مدرسان مربيگرى جهان 
معــروف به ناپلئون فوتبال بود. يكى از چند شــاگرد 
مرد آلمانى كه بعدها توانست روى نيمكت تيم ملى و 
همچنين پــاس يكى از مطرح ترين تيم هاى فوتبال 

ايران بنشيند.
مكتب شاهين-مكتب پاس

محمود ياورى كه نظامى بود و تا درجه سرهنگى هم 
خدمت كرد را مى توان يكــى از اصلى ترين مربيان 
مكتب پاس دانســت. او البته فوتبالش را از شــاهين 
اصفهان كه بعدها ســپاهان شد شروع كرد اما موفق 
ترين سال هاى فوتبالش را در پاس تهران و در فاصله 
سال هاى 1342 تا 50 كه بازنشسته شد سپرى كرد. 

او مربيگرى را از سى ســالگى و از ذوب آهن شروع 
كرد و بعد از دوسال حضور در اين به سپاهان پيوسته 
و هشت سال هدايت تيمى كه فوتبالش را از آن شروع 

كرده بود به عهده داشت.
تيم نظامى پاس-سال 1349

مردانــى مثــل مهاجرانى ، ياورى ، حســن حبيبى ، 
همايون شــاهرخى كه بعدها به عنوان سرمربى تيم 
ملى فعاليت كردندياورى از سال 49 تا 93 و به مدت 
44 سال در سطح اول فوتبال ايران مربيگرى كرد. او 
در اين ســال ها در 19 تيم مختلف و تقريبا در تمامى 
مناطق فوتبال ايران كار كرد.  سرهنگ 27 بار در اين 
ســال ها از تيمى به تيم ديگر رفت و علاوه بر ذوب 
آهن و ســپاهان، در تيم هاى برق شيراز، تيم جوانان 
ايران، تيم اميد ايران، تيم ملى ايران، فجر سپاســى 
شــيراز، پاس تهران، تراكتورســازى تبريز، ابومسلم 
مشــهد، اســتقلال اهواز، راه آهن شــهررى، شاهين 
بوشــهر، صباى قم، پاس همدان، استيل آذين تهران، 
مس كرمان مربيگرى كرده است. او بيشترين حضور 
را در فوتبال شــيراز و تيم هاى برق و فجر سپاســى 

داشته اســت. ياورى 4 بار در مقاطع مختلف هدايت 
برق و 3 بار هدايت فجر سپاســى را به عهده داشــته 
است. او 3 بار روى نيمكت سپاهان نشسته ، 2 بار در 
اســتقلال اهواز، 2 بار ذوب آهن  و 2 بار هم هدايت 
تيم جوانان ايــران را در زمان هاى مختلف به عهده 

گرفته است.
آمار سرهنگ در تيم ملى

محمــود ياورى مثل اغلب شــاگردان دتمــار كرامر 
توانســت روى نيمكت تيم ملى ايران هم بنشيند. او 
در ســال 1362 هدايت تيم ملى ايــران را به عهده 
گرفت كه با ستاره هاى زيادى در بازى هاى آسيايى 
1982 نتوانســته به فينال برسد. ياورى در شش بازى 
مقدماتى جــام ملت هــاى 1984 روى نيمكت تيم 
ملى ايران نشســت و 6 برد برابر بنگلادش، سوريه، 
اندونزى(ميزبــان)، فيليپين و تايلنــد همراه يكى از 
بهترين تيم هاى ملى ايران از نظر تعداد ستاره ها به 
دســت آورد. ياورى اما در مرحله نهايى مسابقات كه 
در ســنگاپور برگزار مى شد از تيم كنار كشيد و ناصر 
ابراهيمــى هدايت تيم ملى را بعهده گرفت. تيمى كه 

شايستگى قهرمانى را داشت اما در نيمه نهايى مقابل 
عربستان شكست خورد و به فينال نرسيد. 

او يك بار ديگر و در ســال 1388 تا آســتانه نشستن 
روى نيمكت تيم ملى ايــران پيش رفت. كميته فنى 
فدراســيون فوتبال در آن مقطع محمود ياورى را به 
عنوان سرمربى انتخاب كرد اما در نهايت اين تصميم 
توسط يكى از اعضاى سرشناس فدراسيون وتو شد و  
افشين قطبى هدايت تيم ملى ايران را به عهده گرفت.

لژيونر فوتبال اصفهان
محمــود ياورى يكى از لژيونرهاى مربيگرى اصفهان 
اســت. او تقريبا در تمام مناطق فوتبالــى ايران كار 
كرده اســت. از اصفهان كه زادگاهش بود تا كرمان، 
شيراز، اهواز، تهران، اهواز،مشهد، تبريز، بوشهر و قم  
او هدايت تيم هاى مختلف را به عهده داشــته است. 
خــودش در يكى از گفت و گوهايــش در اين ارتباط 
گفت:» مربيگرى كارى اســت كه هميشه بايد آماده 
ســفر باشــيد. هرچند من در هر شهرى كه كار كرده 
ام يك خانه خريده ام چون ديگر متعلق به آن شــهر 

هستم.»

جانشين شجاع خليل زاده در پرسپوليس از 
استقلال مى آيد؟

با خارج شــدن نام عيســى آل كثير از ليست بازيكنان پرســپوليس اين تيم مى تواند يك 
بازيكن ليگ برترى ديگر بگيرد كه ممكن است اين بازيكن از استقلال باشد.

به گزارش مهر، جدايى شاهين طاهرخانى مدافع ميانى آبى پوشان بعد از راضى نشدن بابت 
تعديل رقم قراردادش با استقلال شوك بزرگى به اين تيم وارد كرد و شوك بزرگ تر ممكن 

است با پيوستن او به پرسپوليس وارد شود.
بعد از آنكه استقلالى ها توانســتند رضايت محمد نادرى مدافع سابق سرخ پوشان را براى 
حضور در اين تيم بگيرند و نادرى را آبى پوش كنند، صحبت هايى بر سر اقدام تلافى جويانه 
پرســپوليس پيش آمد و حتى سرخ پوشان نيم نگاهى هم به جذب على كريمى داشتند كه 

در نهايت اين بازيكن راهى ليگ ستارگان قطر شد.
همچنين بعد از جدايى شــجاع خليل زاده از پرسپوليس، خلا يك مدافع ميانى در اين تيم 
كاملاً مشــهود است. در حال حاضر پرســپوليس در اين پست فقط سيد جلال حسينى و 
حســين كنعانى زادگان را دارد كه با توجه به شرايط سنى سيد جلال حسينى، قطعاً او قادر 
به حضور در تمامى ديدارهاى پرســپوليس به طور كامل در تمام طول فصل نخواهد بود و 

بديهى است كه پرسپوليسى ها به فكر جذب يك مدافع ميانى باشند.
جذب احتمالى شاهين طاهرخانى توسط پرسپوليس به نوعى زدن دو هدف با يك تير است. 
پرسپوليســى ها با به خدمت گرفتن طاهرخانى هم جانشين مناسبى براى شجاع خليل زاده 
پيــدا كرده اند و مى توانند جاى خالى او را پر كننــد و هم مى توانند انتقال محمد نادرى به 

استقلال را با اين انتقال تلافى نمايند.
بايــد صبر كرد و ديد كه آيا در آينده اين اتفــاق خواهد افتاد يا طاهرخانى ترجيح مى دهد 
به پيشــنهاداتى كه از ديگر تيم ها دارد پاســخ مثبت دهد. هنوز مذاكره رسمى بين طرفين 
صــورت نگرفته و تنها برخى نزديكان اين بازيكن خبر از دريافت پيام هايى از ســوى تيم 

رقيب داده اند.

احتمال بازگشت نام فغانى به ليست 
بين المللى ايران

با پيگيرى سرپرســت فدراســيون فوتبال احتمال بازگشــت نام عليرضا فغانى به ليست 
بين المللــى داوران ايران قوت گرفت.به گزارش «ورزش ســه»، بعد از حذف نام عليرضا 
فغانى از ليســت بين المللى داوران ايران حواشى زيادى به سراغ فدراسيون فوتبال رفته و 
انتقادهاى متعددى متوجه مديران شــده است. در چنين شرايطى حيدر بهاروند، سرپرست 
فدراســيون فوتبال، كميته داوران را مامور كرد به قيد فوريت موضوع، دستورالعمل و آيين 
نامه هاى مرتبط با معرفى عليرضا فغانى در فهرســت داوران بين المللى فوتبال كشورمان 
را از طريق فيفا مجددا بررســى  كند.سايت فدراسيون فوتبال امروز در اين خصوص نوشته 
اســت: «حيدر بهاروند، سرپرست فدراسيون فوتبال از فريدون اصفهانيان، سرپرست كميته 
داوران خواســته در اســرع وقت نظر كميته را براى اقدامات بعدى به اطلاع سرپرســت 
فدراســيون برســاند.»عليرضا فغانى شب گذشــته در برنامه فوتبال برتر اعلام كرد طبق 
اســتعلامى كه به صورت تلفنى از فيفا گرفته شده، درج نام او در ليست بين المللى داوران 
ايران بلامانع اســت.در جامعــه داورى عده اى معتقدند حيدر بهاروند با دســتورى كه به 
فريــدون اصفهانيان داده، تصميم قبلى او مبنى بر حذف فغانى را وتو كرده اســت اما عده 
اى هــم بدبينانه به ماجرا نگاه مى كنند و مى گويند احتمالا بعد از بررســى مجدد هم به 
يك بهانه اى نام فغانى وارد ليست نمى شود! بايد منتظر ماند و ديد در نهايت چه اتفاقاتى 
پيش روى داور برجسته ايرانى كه يكى از گزينه هاى اصلى قضاوت در جام جهانى 2022 

قطر هم هست قرار مى گيرد.

النصر دوباره عليه پرسپوليس 
دست به كار شد

باشــگاه النصر عربستان دوباره شــكايت خود از پرسپوليس را در كنفدراسيون فوتبال آسيا 
از ســر گرفته و در اين راستا باشگاه پرســپوليس بايد تا امروز (چهارشنبه) دفاعيات خود را 
به AFC ارســال كند.ايرنا، تيم فوتبال پرسپوليس چندى پيش موفق شد با شكست النصر 
عربســتان در نيمه نهايى ليگ قهرمانان آســيا، جواز حضور در فينــال اين رقابت ها را به 

دست آورد.
پس از اين ديدار، باشــگاه النصر از پرسپوليس شكايت كرد و دليل آنرا استفاده از بازيكنان 
غيرمجاز دانســت. اما كنفدراســيون فوتبال آســيا در مرحله اول اين شكايت را رد كرد و 
بــه صورت قاطع نماينده ايــران را تبرئه كرد اما ظاهرا اين پايــان كار نبود و النصرى ها 
همچنان در تلاش هســتند تا بتوانند راى را بشكنند.«اميرســاعد وكيل» مشــاور حقوقى 
باشگاه پرسپوليس در اين خصوصظهار داشت: مسوولان النصر در مرحله دوم شكايت خود، 
از كنفدراســيون فوتبال آسيا درخواست كردند زمان برگزارى فينال با تعويق مواجه شود تا 
آنها بتوانند شكايت خود را  دوباره پيش ببرند كه درخواست آنها از سوى AFC رد شد.وى 
افزود: با اين حال دوباره باشــگاه النصر مدارك 130 صفحه اى خود را بر عليه پرسپوليس 
به كنفدراســيون فوتبال آسيا ارسال كرد. ما هم مدارك قوى داريم كه ملزم هستيم تا فردا 
آنها را براى كنفدراســيون ارسال كنيم. به طور حتم تمام تلاشمان راخواهيم كرد و دلايل 

قوى داريم تا بتوانيم در اين پرونده دوباره پيروز شويم.

پرسپوليس اول زمستان پولدار مى شود؟
باشــگاه پرسپوليس اميدوار است كه يك ماه پس از پايان ليگ قهرمانان اسيا، پاداش خود 
را دريافت كند.به گزارش «ورزش ســه»، سرخپوشــان پايتخت با عملكرد بسيار خوب در 
ليگ قهرمانان آســيا پاداش قابل توجهى را براى خود رقــم زده اند. آن ها اگر فينال را با 
پيروزى پشــت سر بگذارند، (با احتساب كسر مبلغ خيريه) 4.5 ميليون دلار از اى اف سى 
طلب خواهند داشــت و در صورت باخت هم حدود 2.5 ميليون دلار جايزه خواهند گرفت.
اين در حالى اســت كه اگر شاگردان يحيى گل محمدى به عنوان قهرمانى ACL برسند به 
جام جهانى باشــگاه ها نيز صعود مى كنند و رقم 2.5 تا 10 ميليون دلار هم از فيفا طلبكار 
مى شوند.البته باتوجه به مشكلات بانكى ايران، نقد كردن پاداش از اى اف سى و فيفا كار 
بســيار سختى است كه پرسپوليس اميدوار اســت با نفوذ معاون اجرايى خود اين عمليات 

سخت را انجام دهد.
ابراهيم شــكورى كه پست مديريتى در كنفدراسيون فوتبال آسيا دارد، احتمالا با استفاده از 
نفوذ خود مى تواند پاداش آســيايى پرسپوليس را به خزانه قرمزها بياورد تا مشكلات مالى 
پرســپوليس حل شــود.او در خصوص پاداش آسيايى گفته اســت: تا امروز امكان گرفتن 
پول وجود ندارد. در بهترين حالت اگر تحريم ها هم وجود نداشــته باشــد، يك ماه بعد از 
فينال مى توانيم پول را بياوريم. ســعى مى كنيم شــفاف و با صداقت كار كنيم و مردم اين 

را خواهند ديد.

 يحيى و همه سناريوهاى جذب بازيكن
ستاره هايى كه در دسترس پرسپوليس اند

ريسك برگزارى ليگ فوتسال بالاست

در كنــار اخبــار مربوط به جــذب بازيكنــان جديد براى 
پرسپوليس، اين باشگاه اميدوار است روز شنبه در خصوص 

آل كثير تجديد نظر صورت گيرد.
به گزارش «ورزش ســه»، طى روزهاى اخير صحبت هاى 
زيادى درباره گزينه هاى نقل و انتقالاتى پرسپوليس شكل 
گرفته، بعيد اســت اتفاق خاصى در خصوص ليست ورودى 
جديد براى اين باشــگاه رخ دهد و سرخ ها تا نيم فصل به 
همين شكل به كار خود ادامه خواهند داد، مگر اينكه جذب 
بازيكنى از ليگ دســته اول يا آزاد در دستور كار كادرفنى و 

باشگاه قرار گيرد.
با توجه به جدايى شجاع خليل زاده و محروميت عيسى آل 
كثير، پرسپوليس به شدت از دو پست مدافع ميانى و مهاجم 
در فقر به سر مى برد و اين در حاليست كه صعود سرخ ها به 
فينال آســيا با شرايط كنونى با نگرانى بزرگى از اين جهت 
همراه شــده اســت. در عين حال در صورت جذب نفرات 
جديــد نيز آنها قادر نخواهند بود از بازيكنان تازه به خدمت 
گرفته شده سود ببرند. با اين حال يحيى گل محمدى براى 
دستيابى دوباره به موفقيت در ليگ داخلى، اميدوار به جذب 

نفرات جديد خواهد بود.
در حال حاضر اسامى مختلفى حول نام باشگاه پرسپوليس 
در ليســت نقل و انتقالاتى شنيده مى شود. رضا قوچان نژاد 
جذاب ترين نامى اســت كه به تازگى به باشگاه پرسپوليس 
لينك شــده و ابراهيم شــكورى، معاون اجرايى باشگاه نيز 
در تازه ترين گفتگوى خود اين موضوع را تاييد كرده است. 
با اين حال خبرنگاران نزديك به گوچى مدعى هســتند او 
برنامه اى در حال حاضر براى حضور در فوتبال ايران ندارد 
مگر اينكه پيشنهاد اغواكننده اى از جانب سرخ ها به او برسد. 
مشكلات مالى باشــگاه و عدم پرداخت مطالبات بازيكنان 
كنونى و اخبار منفى كه اين بازيكن در خصوص دريافتى ها 
در فوتبال ايران شــنيده نيز، ديگر عامل بازدارنده اى براى 
تحقق اين انتقال محسوب مى شود تا او را دور از پرسپوليس 

تصور كرد.
با اين حــال با توجه به جذب هفت ســهميه ليگ برترى 

توسط پرسپوليس، آنها در حال حاضر تنها سه برنامه براى 
جذب بازيكن مى توانند در دستور كار داشته باشند.

جذب بازيكن ايرانى شاغل در فوتبال خارج از ايران
پيمــان بابايى و رضا قوچــان نژاد دو گزينــه جذاب در 
خط حمله براى پوشــش اين ضعف پرسپوليس محسوب 
مى شــوند تا آنها بدون نگرانى بابت ســهميه اقدام لازم 
در اين خصوص را صورت دهند. همانطور كه گفته شــد، 
درخواســت مالى گوچى و هزينه رضايتنامه در كنار عدم 
تمايل او بــراى حضور در فوتبال ايــران مانع بزرگ اين 
انتقال محسوب مى شود. در خصوص پيمان بابايى نيز اين 
مهاجم در حال حاضر تحت قرارداد ماشــين ســازى قرار 
دارد و بعيد است مذاكرات براى جذب وى به نتيجه مثبتى 
نزديك شــود. ديگر گزينه نزديك به باشــگاه هم شهاب 
زاهدى است كه او نيز با مشكل دريافت رضايتنامه مواجه 
اســت و همين مســاله عاملى شــد تا او در ابتداى فصل 
نيز نتواند كار انتقال و بازگشــت خود به پرسپوليس را به 

سرانجام برساند.

جذب بازيكن ليگ يكى
ديگر گزينه پيش روى پرســپوليس جذب بازيكنى از سطح 
پايين از ليگ حرفه اى اســت تا سهميه محسوب نشود. در 
اين رابطه نيز عليرضا آرتا، مدافع جوان ســابق مس كرمان 
اســت كه پيش از اين نيز مورد توجه باشــگاه پرسپوليس 
قرار داشــت اما اكنون راهى گل گهر سيرجان شده و البته 
در هفته اول نتوانســت براى اين تيم به ميدان برود. اينكه 
باشــگاه پرسپوليس و شخص گل محمدى به دنبال انتقال 
اين بازيكن باشــد هنوز به صورت رســمى تاييد نشده اما 
اگر ســرخ ها براى جانشينى شــجاع به دنبال جذب مدافع 
وسط باشــند، اين بازيكن مى تواند در كنار فرشاد فرجى و 
ايمان ســليمى كه قبلا شــايعاتى درباره آنها شكل گرفته، 
گزينه باشد. گفته مى شود بعد از جدايى شاهين طاهرخانى 
از اســتقلال، گل گهر به دنبال جذب اين مدافع اســت و 
اگر اين موضوع رقم بخورد، شــايد در صورت درخواســت 
پرسپوليس با دريافت مبلغ رضايتنامه ، آرتا نيز شانس حضور 

در پرسپوليس را به دست بياورد.

در مورد فرشــاد فرجى با توجه به اينكــه تحت قرارداد با 
باشگاه شهرخودرو قرار دارد، دو موضوع رضايتنامه از سوى 
اين باشگاه و سهميه ليگ برترى پرسپوليس مطرح مى شود 
و بايد ديد به سرانجام خواهد رسيد يا خير. ايمان سليمى اما 
رضايتنامه اش به شــكلى صادر شده كه تنها قادر به حضور 
در فوتبــال خارج از ايران خواهد بود، مگر اينكه بعد از عقد 
قرارداد با باشگاهى خارجى به صورت قرضى به پرسپوليس 

بپيوندد.
سهميه آزاد

ســومين گزينه براى رهايى از قيد پر شــدن سهميه ليگ 
برترى توسط پرسپوليس، جذب بازيكن آزاد است. بازيكنى 
كه در طول فصل گذشــته براى رســيدن به سهميه ليگ 
برتر نرسيده باشد كه البته بعيد است چنين بازيكنى كيفيت 
و ملاك لازم براى حضور در پرســپوليس را داشــته باشد. 
يحيى گل محمدى براى جانشينى دو بازيكن تاثيرگذار خود 
(شجاع خليل زاده، عيســى آل كثير و حتى محمد نادرى) 
چشــم به بازيكنى خواهد دوخت كه مشــكلات و ضعف 
تيمش را در مقاطع حساس برطرف سازد و مسلما بازيكنى 
كه در تيم سابق خود در فصل گذشته شانس بازى به دست 
نياورده تا جز سهميه محسوب شود، از ديدگاه او براى حل 

مشكلات تيم پرسپوليس نيز خارج خواهد شد.
اگر عيسى بخشيده شود

پرســپوليس با بهره بردن از وكلاى خود همچنان پرونده 
عيســى آل كثير را دنبال مى كند و قرار اســت راى نهايى 
در خصــوص اين مهاجم را روز شــنبه دريافــت كنند. در 
صورتى كه عيســى با بخشــش و حتى كاهش محروميت 
مواجه شود، احتمالا پرونده جذب بازيكن جديد تا نيم فصل 
كاملا بســته خواهد شــد. گزينه مطلوب يحيى در شرايط 
كنونى جذب گوچــى خواهد بود و در صورتى كه اين مهم 
انجام نشــود، بعيد است او دســت به ريسك بزرگى بزند و 
در انتظار شــكوفايى بازيكن جديد و ســورپرايز احتمالى او 
باشــد و احتمالا تا نيم فصل براى حل مشكل تيمش صبر 

خواهد كرد.

رئيس كميته فوتســال با اشــاره به جلســه با هيئت رئيسه 
سازمان ليگ براى تعيين تكليف مسابقات ليگ برتر فوتسال 
گفت: به نظرم شرايط براى برگزارى رقابت ها فراهم نيست 

و نبايد ريسك كنيم.
داود پرهيزكار در گفتگو با مهر درباره برنامه هاى آماده سازى 
تيم ملى فوتسال گفت: وقتى كنفدراسيون فوتبال آسيا تاريخ 
مسابقات جام ملت ها را آذرماه تعيين كرد، دو بازى تداركاتى 
با ازبكســتان برگزار كرديم و تيم تقريباً در مرز آمادگى براى 
اين رقابت ها قرار داشــت اما متأسفانه باز هم جام ملت ها به 

تعويق افتاد.
وى افزود: به اين ترتيب ما هم مجبور شــديم اردوهايمان را 
لغو كنيم. مقرر بود ليگ برتر فوتســال اول آبان آغاز شود كه 
اين تاريخ به 10 آبان تغيير كرد ولى اين مسابقات هنوز آغاز 
نشده و مستلزم صدور مجوز از ستاد ملى مقابله با كرونا است.

رئيس كميته فوتســال با بيان اينكه براى برگزارى مسابقات 
ليگ يك پروتكل بهداشــتى كامل هم پيش بينى شده بود، 
تأكيد كرد: در اين ارتباط فردا جلســه هيئت رئيســه سازمان 
ليگ فوتســال برگزار مى شــود و بنده هم در اين جلسه به 
همراه رئيس كميته پزشكى فدراسيون فوتبال حضور دارم تا 
براى شروع ليگ به يك نتيجه برسيم. درست است كه ليگ 
بايد برگزار شود و باشــگاه ها هم مى گويند در حال هزينه و 
تمرين كردن هستند اما از تمام اينها بالاتر، سلامت بازيكنان 
و مربيان اســت.پرهيزكار تصريح كرد: بنده ساير رشته هاى 
ورزشــى را رصد مى كنم مثل واليبال، بسكتبال و كشتى كه 
بعضى از بازيكنان و ورزشكارانشــان مبتلا به كرونا شده اند و 
اين شــايد به ورزشكار آسيب بزند. بايد تمام اين جوانب را در 
نظر بگيريم و بعد ليگ را شروع كنيم. شرايط در حال حاضر 
عادى نيســت و گفته مى شود اوضاع كرونا بدتر هم مى شود. 

به اين ترتيب تجمعاتى مثل برگزارى مســابقات فوتسال كه 
حداقل 50 نفر عضو تيم و بازيكن دارند، نگران كننده است.

وى در بخش ديگرى از گفتگويش با خبرنگار مهر خاطرنشان 
كرد: بايد تصميم بگيريم كه نه فوتســال ما آسيب ببيند و نه 
ورزشكاران. هر چه به سمت سرماى هوا برويم وضعيت بدتر 
مى شود. نظر شخصى ام اين است كه ريسك برگزارى ليگ 
بالا اســت. دوست دارم مسابقات برگزار شود و اردوهاى تيم 

ملى هم برگزار شود اما سلامتى براى ما مهمتر است.
رئيس كميته فوتســال در پاسخ به اين ســوال كه آيا با اين 
حساب اردوهاى تيم ملى هم برگزار نخواهد شد؟ بيان كرد: با 
سرمربى تيم ملى فوتسال صحبت مى كنم تا ببينيم در جلسه 
فردا چه تصميمى مى توانيم بگيريم. اگر قرار باشــد مسابقات 
ليگ شروع شــود، براى اردوهاى تيم ملى هم برنامه ريزى 

مى كنيم.

پرهيزكار در خصوص برگزارى اردوها و مســابقات تداركاتى 
ســاير كشــورهاى جهان از جمله كشــورهاى آسيايى مثل 
ژاپن، ازبكســتان، امارات و كويت اظهار داشت: قطعاً ما هم 
برنامه هايى خواهيم داشــت. در همان زمان كه كرونا شدت 
داشــت ما اردوهاى تيم ملى را برگزار كرديم و طورى برنامه 
ريزى كرديم كه كســى آســيب نديد. اگر مســابقات ليگ 
شروع شــود، شــرايط در تيم ملى فرق مى كند و اگر نشود 
يك برنامه ريزى ديگرى صورت مى گيرد. همانطور كه گفتم 
كه اگر مســابقات ليگ برگزار نشود براى تيم ملى اردوهايى 

مى گذاريم تا آمادگى ملى پوشان حفظ شود.
رئيس كميته فوتسال گفت: اگر مسابقات جام ملت هاى آسيا 
همان تابســتان سال گذشته برگزار مى شد، بهتر بود. مطمئناً 
با اين شــرايط وضعيت براى برگزارى اين رقابت ها بدتر هم 

مى شود.
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برگ ســبز خودرو ســوارى سيســتم پــژو تيپ پــارس مــدل 1389 به شــماره پلاك
شاســى  شــماره   12489212926 موتــور  شــماره  بــه    43 ن   769 ايــران   32  
NAAN21CA9BK797185 مربوط به سيد محمود رضا شهيدى مفقود گرديده و از درجه 

اعتبار ساقط مى باشد.
مفقودى

ســند و بــرگ ســبز خودرو ســوارى پرايــد هاچ بــك مــدل 1377 به شــماره پلاك
 32 ايران 273 ل 48  به شــماره موتور 060134 شماره شاسى 1442277143160 مربوط 

به مجيد رفعتى مفقود گرديده و از درجه اعتبار ساقط مى باشد.
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شرايط ويژه اشتراك انبوه روزنامه صبح امروز  شرايط ويژه اشتراك انبوه روزنامه صبح امروز  
براى پيك موتورى ها،باربرى ها براى پيك موتورى ها،باربرى ها 

و شركت هاى خدماتىو شركت هاى خدماتى
٠ ٩ ٣ ٦ ٠ ٥ ٦ ٦ ٦ ٣ ٦٠ ٩ ٣ ٦ ٠ ٥ ٦ ٦ ٦ ٣ ٦  :︡︣﹫﹍︋ ︀س﹝︑ ︀﹞ ︀︋ :︡︣﹫﹍︋ ︀س﹝︑ ︀﹞ ︀︋

٠ ٩ ١ ٥ ٢ ٥ ٦ ٠ ٠ ٩ ١٠ ٩ ١ ٥ ٢ ٥ ٦ ٠ ٠ ٩ ١  -   -  

اصلاح ساختار بودجه بايد در لايحه بودجه سال 1400 
محقق شود

نوبخت رييس سازمان برنامه و بودجه گفت: امسال نيز مانند سال  
گذشته، بودجه شركت هاى دولتى به موقع به مجلس تقديم شد كه 
شــامل گزارش شش ماهه اول امسال و عملكرد سال گذشته بود. 
سازمان برنامه و بودجه، متولى طرح اصلاح ساختار بودجه است كه 
همواره به طور جدى، آن را دنبال كرده اســت و امسال نيز بايد در 
لايحه سال 1400 معين شود، به طورى كه مستند و شفاف بوده و 

قابل دسترس براى همه باشد./ايرنا

ارسال نامه به سازمان بورس براى معرفى
 سهامداران حقوقى متخلف

عليــزاده، عضو ناظر مجلس در شــوراى عالى بورس: امروز براى 
نجات بازار ســرمايه از اين وضعيت نياز بــه تصميماتى منطقى، 
علمى، عقلايى و ســريع وجود دارد و گرفتــن تصميم هايى براى 
بهبود شــرايط آينده بازار بورس، به درد نمى خورد. از دست رفتن 
سرمايه هاى مردم در شــرايط فعلى بازار بورس به دليل آن است 
كه رئيس سازمان بورس در زمان مناسب جرات و جسارت استفاده 
از ابزارهــاى لازم و قانونــى در اختيارش را نداشــت و بنابراين 
شخص رئيس سازمان بورس كوتاهى كرده و بايد هم اكنون براى 
جلوگيرى از آسيب بيشتر به بازار سرمايه وارد عمل شود. به عنوان 
عضو ناظر مجلس در شــوراى عالى بورس نامه اى را تنظيم و طى 
آن از رئيس ســازمان بورس و اوراق بهادار خواســتم تا اقدامات 
ســهامداران حقوقى را پس از الزام آنها به بازار گردانى به ما اعلام 

كند./ خانه ملت

اعمال نفوذ برخى افراد براى تاييد صلاحيت نمايندگان
 درست بود؟

اســماعيلى سخنگوى قوه قضائيه در نشست خبرى گفت: تا امروز 
طبق راى صادر شده 4 متهم به ترتيب به يك و نيم سال، 15 ماه 
و 20 سال حبس محكوم  شدند. پرونده در مرحله تجديد نظر است 
و پرونده هاى ديگر هنوز مفتوح هســتند. همه اينها ادعاى اعمال 
نفوذ داشــتند و هيچ كس از اين طريق در مجلس تاييد صلاحيت 
نشد. اينها سودجويانى بودند كه با ادعاى اعمال نفوذ از نمايندگانى 
كه تاييد صلاحيت نشــده بودند، كلاهبردارى كردند و ديديم كه 
انتخابات برگزار شــد و هيچ يك از افرادى كه ادعاى اعمال نفوذ 

داشتند در انتخابات نقشى نداشتند./باشگاه خبرنگاران

فرقى بين رئيس جمهور پوپوليست و برنامه دار نيست
عباس عبدى، فعال سياسى اصلاح طلب به خبرآنلاين گفت: براى 
جامعه اى كه هيچ صاحب قدرتى راه حلى منطقى و جامع براى آن 
ندارد يا نمى تواند داشته باشد، پوپوليسم سكه رايج است. در شرايط 
كنونى چه يك نفر پوپوليســت سر كار بيايد و چه فردى كه بظاهر 

برنامه اى نوشته باشــد، تفاوت چندانى در نتيجه نهايى ندارد. چه 
بايدن رييس جمهور باشد چه ترامپ، لباس برخى سياسيون فرقى 
نمى كند و يكى است. پيگيرِ كارِ اصلاح طلبانِ اسمى نيستم اما اگر 
فرآيند اميد به اصلاحات شكل گرفت، آن موقع يك اصلاح طلب 
واقعــى مى تواند و بايد در انتخابات 1400 شــركت كند، چه برنده 
شــود چه بازنده. جايگاه مجلس قبلا تضعيف شــده بود و در اين 
مجلس به حداكثر رسيد فكر هم نمى كنم مردم اميدى به مجلس 
داشته باشند. آزادىِ بيان اصلاح طلبان نمى گذارد پوپوليسم بر آنها 
غالب شــود. در دوره احمدى نژاد سياســتمداران پوپوليست حرف 
هــاى كيلويى و صدمن يه غاز مى زدند و زمانى كه اين شــرايط 

پيش آمد عملا آن ساز و كار پوپوليستى شكل گرفت.

هم صداو سيماى ما از رفتن ترامپ ناراحت است،هم منافقين، 
سلطنت طلب ها و هم كمونيست ها

روزنامه جمهورى اســلامى نوشــت: اين روزهــا وضعيت انفعالى 
گروهك هاى ضدانقلاب مقيم خارج از كشــور اعم از شــاهى ها، 
منافقين، كمونيســت ها و بقيه عمله و اكــره آمريكا و انگليس و 
فرانسه كه از شكست ترامپ دچار سرگيجه شده اند، بسيار تماشايى 
است. رسانه ملى هم همچنان بر نگاه يكطرفه خود درباره انتخابات 
رياست جمهورى آمريكا پافشارى مى كند و در برنامه هاى خبرى و 

سياسى خود، به دعواى حقوقى ترامپ اميد بسته است!

نماينده اصولگرا: در مقابل شوراى نگهبان سكوت نمى كنيم
«جعفر قــادرى»، نماينده مردم شــيراز در مجلــس، در رابطه با 
اظهــارات كدخدايى مبنى بر اينكه اگر منابع تأمين طرح يارانه اى 
مجلس قابل تحقق نباشــد، شوراى نگهبان به اين طرح ايراد مى 
گيرد، گفت: منبع تامين اين طرح، فروش ســهام دولت در بورس 
اســت، شــوراى نگهبان مى تواند به اين موضوع ايراد وارد كند و 
حق با شوراى نگهبان است، ولى مجلس در قبال مخالفت شوراى 
نگهبان ســكوت نمى كند و بر مصوبه خود پافشارى و اصرار مى 
كند و موضوع را به مجمع تشخيص مصلحت نظام، ارجاع مى دهد. 

/برنا

فردى كه در مجلس بيشتر از همه شعار مرگ بر آمريكا 
سرمى داد، به دليل فساد اقتصادى بازداشت شد

فلاحت پيشــه نماينده مجلس دهــم: در داخل ايران هم برخى از 
افــراد و جريان ها با انگيزه هاى اقتصادى و سياســى بحث تنش 
بين ايران و آمريكا را دنبــال مى كنند. قطعا مخالفت هاى اصلى 
كه در قالب منافع ملى و مقابله با دشــمنى هاى آمريكا شكل مى 
گيرد، محترم اســت، ولى مخالفت هايى كه به دليل انگيزه هاى 
اقتصادى و سياسى افراد در اين رابطه وجود دارد، خطرناك است. 
در مجلــس دهم و در جلســه غير علنى زمانى كــه بنده در مورد 
ضرورت تنش زدايى در سياست خارجى ايران صحبت كردم، چند 

نفر از نمايندگان بــه تريبون بنده حمله كردند، آنها افراد محترمى 
بودند، يكى از اين افراد كســى بود كه چندى پيش به دليل فساد 
اقتصادى بازداشــت شد و اتفاقا كســى بود كه بيش از همه شعار 

مرگ بر آمريكا سر مى داد./ عصرايران

استفاده از فرصت مغاير عزت و مصلحت نيست
محمود صادقى نماينده مجلس دهم گفت: عزت مندى به اين است 
كه هوشمندى داشــته باشيم و با برخوردارى از ديپلماسى، بتوانيم 
از فرصت ها اســتفاده و از منافع ملى دفاع كنيم. خواســته روحانى 
مبنى بر اينكه دولت جديد آمريكا اشــتباهات دولت قبلى را تكرار 
نكند، موضعى منطقى و درست است. آقاى روحانى به طور ضمنى 
از تغييراتى كه در كاخ ســفيد رخ داده استقبال كرده است. انتظار 
جامعه از دولت روحانى اين است كه از اين فرصت حداكثر استفاده 
را بكند. اين فرصتى اســت كه براى نظام، حاكميت و دولت ايجاد 

شده است./ايرنا

 توصيه روحانى به جو بايدن
حجت الاســلام والمسلمين حسن روحانى روز سه شنبه در يكصد 
و هشتادمين جلسه ســتاد هماهنگى اقتصادى دولت به تحولات 
پيش رو در آمريكا اشــاره كرد و افزود: دولت جديد آمريكا پيش از 
هر اقدامى براى ترميم چهره مخدوش اين كشور در جامعه جهانى 
بايد در رفتارهاى غيرانســانى خود با ساير كشورها تجديدنظر كند. 
روحانى در ادامه با اشــاره به مصوبه روز گذشته دولت در خصوص 
موظف شــدن وزارت خارجه و دستگاه هاى مرتبط براى تسريع و 
تسهيل تبادلات تجارى با كشورهاى علاقه مند، بر برنامه ريزى و 

اقدامات سريع در اين زمينه تاكيد كرد.

رييس بيمارستان مسيح دانشورى: از محدوديت هاى جديد 
انتظار نداريم آمار كم شود

رئيس بيمارستان مسيح دانشــورى: نيازمند يك واكنش سريع از 
سمت مسئولين و مقامات هستيم كه از امروز قرار است در بعضى 
شــهرهاى بزرگ از ساعت 18 مشاغل دو، ســه و چهار به حالت 
تعطيلى دربيايند و بايد ديــد اين محدوديت ها مى تواند تأثيرى در 
كاهش آمار اين بيمارى بگذارد يا نه. طبرسى بيان كرد: در قرارگاه 
مركزى ســتاد ملى مقابله با كرونا برنامه و اقداماتى قرار اســت، 
اجرا شــود كه 50 درصد موارد ابتلا و 30 درصد موارد مرگ و مير 
كاهش پيدا كند؛ اما نبايد اين انتظار را داشــته باشيم كه تعطيلى از 
ساعت 18 به بعد به ســرعت اين آمارها را كاهش دهد. همه اين 
محدوديت ها در بازه هاى زمانى طولانى مدت پاسخگو خواهد بود 

و ما هم مانند ســاير كشورها ملزم به انجام اقدامات مختلف براى 
مقابله با اين ويروس هســتيم. عضو كميته علمى ستاد ملى مقابله 
با كرونا ضمن بيان اين نكته كه كودكان در معرض خطر ويروس 
كرونا هستند، عنوان كرد: كودكان هم به ويروس مبتلا مى شوند؛ 
اما خوشبختانه در اكثر موارد خفيف هستند و با يك تب يك تا دو 
روزه بهبود پيدا مى كنند. كودكانى كه بيمارى زمينه اى دارند، بايد 
مراقبت هاى بيشترى از ســمت خانواده ها براى آن ها انجام شود، 

چون خطر بيشترى از اين ويروس آن ها را تهديد مى كند.

فغانى به ليست بين المللى برمى گردد
سايت فدراســيون فوتبال نوشت: سرپرست فدراســيون فوتبال، 
كميته داوران را مامور كرد به قيد فوريت موضوع دســتورالعمل و 
آيين نامه هاى مرتبط با معرفى عليرضا فغانى در فهرســت داوران 
بين المللى فوتبال كشــورمان را از طريق فيفا مجددا بررسى كند. 
سرپرســت فدراســيون فوتبال، كميته داوران را مامور كرد به قيد 
فوريت موضوع دســتورالعمل و آيين نامه هــاى مرتبط با معرفى 
عليرضا فغانى در فهرست داوران بين المللى فوتبال كشورمان را از 
طريق فيفا مجددا بررسى  كند. حيدر بهاروند، سرپرست فدراسيون 
فوتبال از فريدون اصفهانيان، سرپرســت كميته داوران خواسته در 
اســرع وقت نظر كميته را براى اقدامات بعدى به اطلاع سرپرست 

فدراسيون برساند.

عصبانيت كيهان از نامگذارى دو خيابان تهران به نام دو 
هنرمند ايرانى

روزنامه كيهان نوشت: شــوراى شهر تهران تصميم گرفته كه نام 
دو فعــال فرهنگى با گرايش به  ترويج پوچــى در دوران طاغوت 
را روى دو معبر در تهران بگذارد! با رأى اعضاى شــوراى شــهر 
تهران بناســت يك معبر در تهران به نــام «پرويز تناولى» و يك 
معبر ديگر در تهران نيز به نام «ســهراب شهيد ثالث» نام گذارى 
شود! پرويز تناولى، از وابستگان به دربار ستمشاهى پهلوى بود؛ او 
يك مجسمه ساز است كه به خاطر طراحى مجسمه هايى با مضمون 
نيهيليســم و پوچگرايــى و همچنين آثارى با مضمون جنســى 
شهرت يافته است. همچنين سهراب شــهيد ثالث، از سردمداران 
جريان موســوم به سينماى موج نو بود كه با بودجه رژيم طاغوت، 

فيلم هايى با درونمايه شبه روشنفكرانه و پوچگرايانه مى ساخت.

جلايى پور: حاكميت چه بر سر مردم ايران آورده كه از 
شكست ترامپ ناراحت شدند

حميدرضا جلايى پور: اما اينكــه مردم ايران به انتخابات توجه 

نشــان مى دهند سوال مهمى نيست، سوال مهم سوال ديگرى 
است. در انتخابات اخيرآمريكا نظرسنجى ها مستمرا از پيروزى 
بايــدن بر ترامپ خبر مــى داد، ولى عده اى از مــردم ايران تا 
لحظات آخر نمى خواســتند شكست ترامپ را قبول كنند! مثلا 
در يك نظر خواهى بيست هزار نفره در فضاى آن لاين، پنجاه 
و پنج درصد پاســخگويان خود را طرفــدار ترامپ اعلام كرده 
بودند! از اين رو ســوال مهم در ايران اين است كه چرا ترامپى 
كه كاراترين تحريم اقتصادى عليه بشــريت را بر مردم ايران 
تحميل كرده و از يك توافق جمعى يك طرفه بيرون رفته، باز 
بايد تعدادى از مردم ايران طرفدار ترامپ باشند؟ چرا تعدادى از 
مردم از شكست ترامپ ناراحت شدند؟  به نظر من پاسخ به اين 
سوال به شرايط داخلى ايران بازمى گردد. در بيست سال گذشته 
مردم در انتخابات كرارا شركت كردند و به اميد اصلاح امور راى 
دادند، ولى مى  ديدند دولت موازى در حاكميت در برابر مطالبه 
«اصلاح» مقاومت مى كند. رخدادها و اعتراضات دى ماه 96 و 
آبان 98 نشان داد بخشى از مردم از اميد به تغيير نااميد شدند. 
در چنيــن فضاى نوميدانه اى عده اى از مردم احســاس كردند 
بــراى حاكميتى كه تن به اصلاح نمى دهــد، موجود تندرويى 
مثل ترامپ زورگو خوب اســت تا به جمهورى اســلامى فشار 
بيــاورد! اينك همين مردم اميد بســته به ترامپ مى بينند پس 
از سه ســال فشــار حداكثرى ترامپ، اين ترامپ در انتخابات 
آمريكا در حال شكست اســت، لذا ناراحت  مى شوند و آمادگى 
ندارند شكست او را تحمل كنند حتى بشنوند. اتفاقا به نظر من 
واكنش آسيب گونه فوق از سوى بخشى از مردم نيازمند وارسى 
بيشتر است. بياييد فرض كنيم فشار هاى حداكثرى ترامپ عليه 
ايران و جمهورى اســلامى در سه ســال گذشته نتيجه مى داد 
و جمهورى اســلامى را به زانو درمى آورد. آيا در صورت وقوع 
چنين حالتى در ايران دموكراسى تقويت مى شد؟! و كشور ايران 
در مسير توســعه همه جانبه، پايدار و عادلانه قرار مى گرفت؟! 
يا اينكه ايران وارد خاورميانه آشــوبناك و فرايند سورى شدن 
مى  شــد؟! به نظر من اگر ترامپ فاشيست در فشار عليه ايران 
موفق مى شد، درهاى جهنم را روى ايران باز مى  كرد نه درهاى 
بهشت را؛ بنابراين حاكميت بايد از خود سوال كند كه چه بر سر 
مردم ايران آورده كه بخشى از مردم از شكست ترامپ ناراحت 
شــده اند؟ پاســخ براى وقوع اين «رخداد تلخ جمعى» روشن 
اســت: حاكميتى كه در برابر اصلاحات نهادينه شده مقاومت 
مى كند ـ كه آخرين آن مهندسى انتخابات مجلس يازده بود ـ 

چنين محصول عجيب و جانكاهى را برداشت مى كند. 
منبع: تابناك
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